

လောင်းလုံ	၅ ဒသမ ၄၃ လက်မ
ချောင်းဆုံ	၄ ဒသမ ၅၃ လက်မ
ထားဝယ်	၃ ဒသမ ၅၁ လက်မ
ကျောက်ဆည်	၃ ဒသမ ၀၃ လက်မ
ကျိုက္ကမိ	၂ ဒသမ ၈၇ လက်မ
ကျောက်ရိတ်	၂ ဒသမ ၅၂ လက်မ

## ပြည်သူ့စွမ်းအားဖြင့်

## နိုင်ငံတော်ကို

## တည်ဆောက်အံ့

# နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ဂျာမနီနိုင်ငံသို့ တရားဝင်ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိ

ဖရန်ဖတ် စက်တင်ဘာ ၂

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် နှင့်အဖွဲ့သည် စက်တင်ဘာ ၁ ရက် ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်မှ ထွက်ခွာလာရာ ဒေသစံတော်ချိန် ည ၉ နာရီခွဲတွင် စင်ကာပူနိုင်ငံ ချန်ဂီအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ရောက်ရှိကြပြီး စင်ကာပူနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ စင်ကာပူနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးဌေးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်၌ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် ဒေသစံတော်ချိန် ည ၁၁ နာရီ ၅၅ မိနစ်တွင် စင်ကာပူလေကြောင်းလိုင်းဖြင့် ဆက်လက်ထွက်ခွာရာ စက်တင်ဘာ ၂ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၆ နာရီခွဲတွင် ဂျာမနီနိုင်ငံ ဖရန်ဖတ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိကြသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့်အဖွဲ့အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျာမနီနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Christian - Ludwig Weber-Lortsch၊ ဂျာမနီနိုင်ငံသံတမန်ရေးရာဌာနမှ Mr. Volker Timmermann၊ ဂျာမနီနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးစိုးနွယ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်၌ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။(ယာဝုံ)

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် ခေတ္တတည်းခိုမည့် Frankfurter Hof ဟိုတယ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



## သက်တမ်းတို အစေ့ထုတ်ပြောင်းမျိုးများစိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် တောင်သူများဝင်ငွေတိုးပွားလာတော့မည်

ရပ်စောက် စက်တင်ဘာ ၂

တောင်သူများ ဝင်ငွေတိုးပွားစေရန်ရည်ရွယ်၍ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် စီပီရန်ကုန်ကုမ္ပဏီတို့ ပူးပေါင်းပြီး သက်တမ်းတိုအထွက်တိုး အစေ့ထုတ်ပြောင်းမျိုးများ စံပြုကွက်ရိတ်သိမ်း သရုပ်ပြပွဲကို ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ရပ်စောက်မြို့နယ် ယမ်းတွင်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စု ပင်ဖြစ်ကျေးရွာ ကွင်းအမှတ် (၈၂) ပြောင်းစိုက်တောင်သူ ဦးချွန်၏ယာမြေတွင် စက်တင်ဘာ ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။

သရုပ်ပြပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးတိုးဝေ၊ ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခွန်သန်းထူး၊ စီပီရန်ကုန်ကုမ္ပဏီမန်နေဂျာတို့က အမှာစကားပြောကြားကြသည်။

ဆက်လက်၍ တောင်သူ ဦးချွန်က ပြောင်းစိုက်လာသည်မှာ ကြာပြီဖြစ်သော်လည်း အထွက်နှုန်းမကောင်းခြင်း၊ ဝင်ငွေမကောင်းခြင်းတို့နှင့် ကြုံတွေ့ရပြီး ယခုစီပီကုမ္ပဏီမှ ထုတ်လုပ်သည့် **စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၄ သို့**



## ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ

ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုံလေအားအသင့်အတင့်မှ အားကောင်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေအားအသင့်အတင့်ရှိနေသည်။

## ကူးစက်မြန်အီဘိုလာရောဂါပိုး လုံးဝမရှိကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂

ကူးစက်မြန် အီဘိုလာရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေး လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုအရ ဝေဘာဂီအထူးကုဆေးရုံကြီးတွင် ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသော လူနာနှင့် ၎င်းနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့သူ လေးဦးတို့၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေမှာ လုံးဝကောင်းမွန်လျက်ရှိသည်။

၎င်းတို့ငါးဦး၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာကို ကူးစက်မြန်အီဘိုလာရောဂါ ဟုတ် မဟုတ် အတည်ပြုနိုင်ရန် ဩဂုတ် ၂၉ ရက်တွင် ဂျာမနီနိုင်ငံ ဟန်းဘတ်မြို့ရှိ ပိုင်းရပ်စစ်ဗေဒဓာတ်ခွဲခန်းသို့ ပေးပို့စစ်ဆေးခဲ့ရာ ငါးဦးစလုံး၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာတွင် ကူးစက်မြန်အီဘိုလာရောဂါပိုး လုံးဝမရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ယနေ့ထုတ်

ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း မူလနေထိုင်ရာကျေးရွာများတွင် ပြန်လည်နေထိုင်မည့် အိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့  
သတင်း စာမျက်နှာ >> ၇

အင်းလေးကန်အတွင်း သဘာဝပစ္စည်းသုံး ကျွန်းကျေးရွာများချစ်စိုက်ခင်းများ ထူထောင်စိုက်ပျိုး  
သတင်း စာမျက်နှာ >> ၁၀

Myanmar Campus

Doctor of Business Administration

BUSINESS INSTITUTE YANGON

9 Core Subjects (50 credits) + Dissertation (30 credits) ကျွန်ုပ်တို့နှင့်တွင်တက်ရောက်ပျော်ပွဲ

Official Student Examination Representative | 4th/22nd Floor Building, 51 Pyaw Oo Road, Mandalay - Poppo Road, Sancha, Yangon

Tel: 09 71221 777, 09 71221 919  
www.businessinstituteyangon.com  
www.vvib.com



ပြည်ထောင်စု



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ဒေသစံတော်ချိန် ၂၃ နာရီတွင် စင်ကာပူနိုင်ငံ ချန်ဂါအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ရောက်ရှိလာရာ စင်ကာပူနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်၌ ကြိုဆို နှုတ်ဆက်ကြစဉ်။ (သတင်း-ရှေ့ဖုံး)

# လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ယှဉ်ပြိုင်နေမှု ကြည့်ရှုအားပေး

**စစ်တွေ စက်တင်ဘာ ၂**

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးကျောက်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသာညွန့်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါလျက် ဩဂုတ် ၃၀ ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် စစ်တွေမြို့ အမှတ်(၄) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း မဟာပညာကျော်ခန်းမ၌ ရခိုင်ပြည်နယ် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့က ကြီးမှူးပြုလုပ် သည့် မြန်မာနိုင်ငံ လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အထိမ်း အမှတ် အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်းအဆင့် ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပုံစာနှင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲအခမ်း အနားသို့ ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ကဏ္ဍအလိုက် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးခဲ့သည်။

ယင်းနေ့က ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်သည် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးညွှန်ကြားမှု အဖွဲ့အစည်း သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဂေါ်တမ် မုဒိုပါဒါယနှင့် အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ ယင်းသို့ တွေ့ဆုံရာတွင် ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ ဒုတိယအင်ဂျင် နီယာချုပ် ဦးခင်သက်က ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ လမ်းများနှင့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုအခြေအနေများကို Power Point ဖြင့် ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ မောင်တော-အလယ်သံ ကျော်-အငူမော်လမ်းပိုင်းအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၂၀ ထုတ်ချေးမည့် အခြေအနေများနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း လမ်းများအဆင့်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး ခဲ့ကြကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

# မင်းကင်းမြို့တွင် မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေဘေးသင့် အိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

**မင်းကင်း စက်တင်ဘာ ၂**

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေး ခရိုင် မင်းကင်းမြို့ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် ၌ မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ချင်းတွင်း မြစ်ရေတက်ကာ ရေကြီးရေလျှံမှု ကြောင့် (အောက်ပုံ) ရေဘေးသင့် အိမ်ထောင်စုများအား မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ အိမ်ထောင်စုများအား မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနှင့် လူမှုရေး အသင်းအဖွဲ့က ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက် ညနေ ၄ နာရီက အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် ယွန်းကျောင်း တိုက်၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာဆန်းထွန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများ က ရေဘေးသင့်ပြည်သူ အိမ်ထောင်စု ၄၀ တို့အား တစ် အိမ်ထောင်လျှင် ဆေးစိမ်ခြင်ထောင် တစ်လုံးစီနှင့် ဆန် များ လျှာဒါန်းပေးခဲ့သည့်အပြင် မင်းကင်းမြို့ မွေးရပ်မြေဖောင်ဒေးရှင်း မှ တစ်အိမ်ထောင်စုလျှင် ဆန်လေး ပြည်နှုန်းလျှာဒါန်းပေးခဲ့ပြီး ရေဘေးသင့် ပြည်သူများအား မဟာမင်းကျောင်း တိုက်နှင့် ယွန်းကျောင်းတိုက်တို့၌ ကယ်ဆယ်ရေး စခန်းအဖြစ်နေရာချ ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

ဒီဒိုင်း(ကလေး)



# အာရှနက်ဘောပြိုင်ပွဲသို့ မြန်မာ့နက်ဘောအားကစားအဖွဲ့ဝင်များ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်

**နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂**

၂၀၁၄ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၇ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် အာရှနက်ဘောပြိုင်ပွဲသို့ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ့နက်ဘောအားကစား အဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသောင်းထိုက်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နက်ဘောကစားနည်းသည် ဘတ်စကက်ဘောကစားနည်းကို အခြေခံထားခြင်းဖြစ်၍ နက်ဘောကစားသမားများအနေဖြင့် ကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှု ရှိရန်၊ တစ်ဦးချင်းကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး ကောင်းမွန်စေရန်နှင့် အဖွဲ့လိုက်ကစားရသော ကစားနည်းဖြစ်၍ စည်းလုံး ညီညွတ်မှုရှိရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ မြန်မာ့အားကစားအဖွဲ့တွင် ပါဝင်ကြသူများအားလုံး ပြိုင်ပွဲဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် နေထိုင်မှုအားလုံးသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပုံရိပ်ပင်ဖြစ်၍

မိမိကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ ဂုဏ်ကိုမြှင့်တင်စေသကဲ့သို့ မိမိကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာမထိခိုက်စေရေးမှာ လည်းအထူးအရေးကြီးကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ မိမိတို့စွမ်းဆောင် နိုင်သမျှ အကောင်းဆုံး စွမ်းဆောင်ခဲ့ကြစေလိုပြီး ရရှိလာ မည့် အတွေ့အကြုံများမှ အားနည်းချက်များကို ပြုပြင်ကာ အားသာချက်များနှင့် ပေါင်းစပ်၍ (၂၈)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင်မှုများ ရရှိအောင် ဆက်လက်ကြိုးစားကြစေလိုကြောင်း ပြောကြား သည်။

မြန်မာ့နက်ဘောအားကစားအဖွဲ့တွင် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် တစ်ဦး၊ အုပ်ချုပ်သူတစ်ဦး၊ နည်းပြတစ်ဦး၊ လက်ထောက် နည်းပြတစ်ဦး၊ အားကစားသမားရှစ်ဦးတို့သွားရောက် ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

○○○ (သတင်းစဉ်)

<p>သရုပ်ဆောင် သွင်း မင်္ဂလာ(၁) မင်္ဂလာမင်္ဂလာ</p> <p>Top Royals မင်္ဂလာမင်္ဂလာ မြို့နယ်</p> <p>၂၃ - ၈ - ၂၀၁၄ ရက်မှ ထပ်ပြန်ကြည့်ရှုပါ။</p>	<p>မေ့ပြုနိုင်စေရန်(၁) မင်္ဂလာမင်္ဂလာ</p> <p>မင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>၂၅ - ၉ - ၂၀၁၄ ရက်မှ ထပ်ပြန်ကြည့်ရှုပါ။</p>	<p>သရုပ်ဆောင်(၁) မင်္ဂလာမင်္ဂလာ</p> <p>မင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>၂၅ - ၉ - ၂၀၁၄ ရက်မှ ထပ်ပြန်ကြည့်ရှုပါ။</p>	<p>မေ့ပြုနိုင်စေရန်(၂) မင်္ဂလာ(၂)မင်းမင်း</p> <p>မင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>၂၅ - ၉ - ၂၀၁၄ ရက်မှ ထပ်ပြန်ကြည့်ရှုပါ။</p>	<p>သရုပ်ဆောင်(၂)</p> <p>INTO THE STORM</p> <p>၂၅ - ၉ - ၂၀၁၄ ရက်မှ ထပ်ပြန်ကြည့်ရှုပါ။</p>
<p>သရုပ်ဆောင် သွင်း မင်္ဂလာ(၁) မင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>မင်းမင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>၂၅ - ၉ - ၂၀၁၄ ရက်မှ ထပ်ပြန်ကြည့်ရှုပါ။</p>	<p>မေ့ပြုနိုင်စေရန်(၃) မင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>မင်းမင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>၂၅ - ၉ - ၂၀၁၄ ရက်မှ ထပ်ပြန်ကြည့်ရှုပါ။</p>	<p>သရုပ်ဆောင်(၃) မင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>မင်းမင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>၂၅ - ၉ - ၂၀၁၄ ရက်မှ ထပ်ပြန်ကြည့်ရှုပါ။</p>	<p>မေ့ပြုနိုင်စေရန်(၄) မင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>မင်းမင်းမင်းမင်းမင်းမင်း</p> <p>၂၅ - ၉ - ၂၀၁၄ ရက်မှ ထပ်ပြန်ကြည့်ရှုပါ။</p>	<p>သရုပ်ဆောင်(၄)</p> <p>THE EXPENDABLES 3</p> <p>၂၅ - ၉ - ၂၀၁၄ ရက်မှ ထပ်ပြန်ကြည့်ရှုပါ။</p>



အယ်လ်ရှာဘတ် သူပုန်အဖွဲ့အား ချေမှုန်းတိုက်ထုတ်နေသော ဆိုမာလီအစိုးရတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို တွေ့ရစဉ်။

# ဆိုမာလီရှိ စစ်သွေးကြွခေါင်းဆောင်များအား အမေရိကန်က လေကြောင်းမှ ပစ်မှတ်ထား တိုက်ခိုက်

**မိုဂါဒစ်ရှူး စက်တင်ဘာ ၂**  
ဆိုမာလီနိုင်ငံအတွင်း၌ အမေရိကန်စစ်ဘက် မောင်း သူပုန် လေယာဉ်များဖြင့် စစ်သွေးကြွခေါင်းဆောင်များ အား ချေမှုန်းရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ လတ်တလောထွက်ပေါ်လာသည့် သတင်းများအရ ယင်းတို့၏ပစ်မှတ်မှာ ဆိုမာလီယာနိုင်ငံတွင်းရှိ အယ်လ်ရှာဘတ် စစ်သွေးကြွအဖွဲ့၏ ခေါင်းဆောင်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းများ၌ ဖော်ပြသည်။  
ဆိုမာလီယာနိုင်ငံ မြို့တော် မိုဂါဒစ်ရှူး၏ တောင်ဘက် ကီလိုမီတာ ၂၄၀(မိုင် ၁၅၀)အကွာ၌ နေထိုင်သူဟု

အတိအကျမသိရသူ ဟာမက်အက်ဒီဂိုဒန်းအား ရည်ရွယ်၍ တိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်နေသည်။  
ယင်းတိုက်ခိုက်မှုအတွင်း မော်တော်ယာဉ်လေးစီး မီးလောင်သွားကြောင်း အဆိုပါဒေသ၌ နေထိုင်သူတစ်ဦးက ဘီဘီစီသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားပြီး ယင်းဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ထုတ်ပြန် မည်ဟု အမေရိကန် တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။  
ဆိုမာလီနိုင်ငံ၏ အချက်အချာကျသောဒေသများနှင့် တောင်ပိုင်းဒေသမှ နေရာအများအပြားကို အယ်လ်ရှာဘတ် အဖွဲ့နှင့် ဆက်စပ်မှုရှိသော ဆိုမာလီစစ်သွေးကြွများက ထိန်းချုပ်ထားသည်။  
အမေရိကန်နိုင်ငံက ဆိုမာလီနိုင်ငံအတွင်း လွန်ခဲ့သော နှစ်အတန်ကြာကပင် လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်မှုများ မကြာခဏဆိုသလို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။  
အာဖရိကဒေသတွင်းမှ ခေါင်းဆောင်များသည် စက်တင်ဘာ ၂ ရက်က ကင်ညာနိုင်ငံအတွင်း အယ်လ်ရှာဘတ် သို့မဟုတ် အခြားဒေသ စစ်သွေးကြွများဖြစ်သည့် နိုင်ဂျီးရီးယားမှ ဘိုကိုဟာရမ်အဖွဲ့တို့၏ ခြိမ်းခြောက်မှုများ နှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

ဘီဘီစီ။



# နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံမှ အဓိကမြို့တစ်မြို့အား ဘိုကိုဟာရမ် စစ်သွေးကြွများ သိမ်းယူ

**အဘူဂျာ စက်တင်ဘာ ၂**

နိုင်ဂျီးရီးယား အစိုးရတပ်ဖွဲ့များနှင့် အပြင်းအထန်တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ယင်းနိုင်ငံ၏ အရှေ့မြောက်ပိုင်းဒေသမှ အဓိကကျသော ဘာလ်မာမြို့အား ဘိုကိုဟာရမ်စစ်သွေးကြွလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များက သိမ်းယူခဲ့ကြောင်း ယနေ့ဘီဘီစီသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။  
အဆိုပါမြို့မှ ထောင်ပေါင်းများစွာသော ဒေသခံများသည် နိုင်ဂျီးရီးယား အစိုးရတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ထွက်ပြေး သွားကြကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။  
အဆိုပါသတင်းများ ထွက်ပေါ်ခဲ့သော်လည်း နိုင်ဂျီးရီးယားစစ်ဘက်မှ ထုတ်ပြန်သောသတင်းများ၌ နိုင်ဂျီးရီးယား ကြည်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယင်းမြို့ကို ထိန်းချုပ်ထားနိုင်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြသည်။ ဘာလ်မာမြို့သည် နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြီးဆုံးမြို့လည်းဖြစ်သည်။  
လွန်ခဲ့သည့်လအတွင်းက ဘိုကိုဟာရမ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့က ကြေညာချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ရာ၌ နိုင်ဂျီးရီးယား နိုင်ငံ အရှေ့မြောက်ပိုင်းရှိ ၎င်းတို့သိမ်းပိုက်ရရှိရာ ကျေးရွာများနှင့် မြို့များအား အခြေခံကာ အစွလာမ္မစ်နိုင်ငံ ထူထောင်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။  
ဘာလ်မာမြို့အား သိမ်းပိုက်နိုင်ကြောင်း အတည်ပြုခြင်းသည် ဘိုကိုဟာရမ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့အတွက် ကြီးမားသော အောင်မြင်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး ယင်းမှသည် အခြားခြိမ်းခြောက်နိုင်သည့်ပစ်မှတ်မှာ နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ မြို့တော်အဘူဂျာနှင့် ကီလိုမီတာ ၇၀ (၄၄ မိုင်)အကွာရှိ ဟီဒူဂျီမြို့တို့ ဖြစ်လာဖွယ်ရှိကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

ဘီဘီစီ။

# ဆိုင်းနိုင်ဒေသတွင် ပုံးခွဲတိုက်ခိုက် အီဂျစ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သေဆုံး

**ကိုင်းရီ စက်တင်ဘာ ၂**

အီဂျစ်နိုင်ငံ ဆိုင်းနိုင်ဒေသတွင်း၌ ရဲတပ်ဖွဲ့ယာဉ် တန်းတစ်ခုအား ပုံးဖောက်ခွဲ တိုက်ခိုက်မှုတစ်ရပ် စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၁ ဦးထက် မနည်း သေဆုံးကြောင်း ယနေ့ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းများ တွင် ဖော်ပြသည်။  
ဂါဇာဒေသနယ်စပ် ဗေဖက်စကျေးရွာအနီး ရောက်ရှိ လာသော အဆိုပါယာဉ်တန်းကို အဝေးထိန်းစနစ်အသုံးပြုကာ ပုံးဖောက်ခွဲခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကနဦးသတင်းများ ထွက်ပေါ်ခဲ့သည်။  
အီဂျစ်အစိုးရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပုံးဖောက် ခွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့သော ဆိုင်းနိုင်ဒေသတွင်း၌ ဒါဇင်နှင့် ချီသော စစ်သွေးကြွများအား သတ်ဖြတ်ချေမှုန်းခြင်းနှင့် ဖမ်းဆီးမှုများ လုပ်ဆောင်နေပြီး ယင်းတို့မှာ ဂျီဟတ်စစ်သွေး ကြွလှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်နေမည်ဟု သင်္ကာမကင်းဖြစ်သူများ အပါအဝင်ဖြစ်သည်။  
အဆိုပါစစ်သွေးကြွအဖွဲ့ဝင်များသည် အီဂျစ်ရဲတပ်ဖွဲ့ နှင့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား သူတ်သင် သတ်ဖြတ်မှုများကို အီဂျစ်သမ္မတ မိုဟာမက်မော်စီအား ရာထူးနေရာမှ ဖယ်ရှားခံရချိန်ကတည်းက လုပ်ဆောင် ခဲ့ကြသည်။  
ဆိုင်းနိုင်ဒေသတွင်း၌ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပုံးဖောက်ခွဲမှုများနှင့် သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ၌ ၎င်းတို့တာဝန်ယူကြောင်း အယ်လ်ဒိုင်ဒါအဖွဲ့နှင့် ဆက်နွယ် မှုရှိသည့် အန်ဆာဟီအစ်အယ်လ်ဟာဂွဒ်စ်အဖွဲ့က ထုတ် ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။  
၎င်းအဖွဲ့၏ ထုတ်ဖော်ပြောကြားမှုသည် အီဂျစ် နိုင်ငံအတွင်း သမ္မတဟောင်းမိုဟာမက်မော်စီ၏ မှတ်စလင် ညီနောင်များ အဖွဲ့ဝင်အချို့အား သေဒဏ်စီရင်ခြင်းနှင့် ဖမ်းဆီးထောင်ချမှုများ ပြုလုပ်ခြင်းအပေါ် လက်စားချေမှု အဖြစ် ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။

ဘီဘီစီ။

# အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အရှေ့မြောက်ဘက်တွင် လေယာဉ်ငယ်တစ်စင်းပျက်ကျ နှစ်ဦးသေဆုံး

**ဝါရှင်တန် စက်တင်ဘာ ၂**

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အရှေ့မြောက်ဘက် နယူး ဟမ်ရှိုင်းယားပြည်နယ်တွင် စက်တင်ဘာ ၁ ရက် နံနက်ပိုင်း က လေယာဉ်ငယ်တစ်စင်းပျက်ကျရာ နှစ်ဦးသေဆုံးသွား ကြောင်း စီဘီအက်စ် နယူးစ်သတင်းစာက ဖော်ပြသည်။  
ဆက်စနာ ၁၈၀ အမျိုးအစား လေယာဉ်ပေါ်တွင် လူနှစ်ဦးလိုက်ပါလာပြီး နံနက် ၁၁ နာရီခန့်တွင် ဟမ်ပတ် တွန်အဲလ်ဖီးလ်မြို့အနီး တောအုပ်တွင် ပျက်ကျသွားကြောင်း သေဆုံးသူနှစ်ဦး၏ အမည်နာမများကို ထုတ်ဖော်ကြေညာ ခြင်း မရှိကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။  
အဆိုပါလေယာဉ်က လောင်စာဖြည့်ရန် လေဆိပ် တွင် ဆင်းသက်ခဲ့ပြီးနောက် ပျက်ကျလာပြီး မကြာမီတွင် ပျက်ကျသွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံ မီးသတ်ဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်ကိုကိုးကား၍ သတင်း တွင် ဖော်ပြသည်။  
လေယာဉ်ပျက်ကျသည့် အကြောင်းရင်းကို စုံစမ်း လျက်ရှိသည်။

ဆင်ဟွာ။

## အိန္ဒိယနိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်းရှိ အထင်ကရ စီးပွားရေး အဆောက်အအုံ မီးလောင်

**နယူးဒေလီ စက်တင်ဘာ ၂**  
အိန္ဒိယနိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း အနောက်ဘက်လားပြည်နယ် မြို့တော်ကိုလ်ကတ္တာ၌ စက်တင်ဘာ ၂ရက်က အထင်ကရ စီးပွားရေးအဆောက်အအုံတစ်လုံး မီးလောင်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းများတွင် ဖော်ပြသည်။  
မီးလောင်သည့်နေရာသို့ မီးသတ်ကားလေးစီး ရောက်ရှိလာပြီး မီးသတ်ခြင်း၊ ပိတ်မိနေသူများအား ကယ်တင်ခြင်း များ ပြုလုပ်ကြောင်း မီးသတ်ဌာနက ပြောကြားသည်။  
ယင်းအဆောက်အအုံမှာ တစ်ချိန်က ကိုလ်ကတ္တာမြို့တွင် အမြင့်ဆုံးအဆောက်အအုံဖြစ်ပြီး နံနက် ၉နာရီခန့်တွင် မီးလောင်ကြောင်း၊ ၁၆ ထပ်ရှိ အဆောက်အအုံဖြစ်ပြီး ရုံးခန်းများ၊ ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ တည်ရှိကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

ဆင်ဟွာ။

# အီကွေဒေါနိုင်ငံမှ တွန်ဂူရာဟွာမီးတောင် လှုပ်ရှားမှုများ တိုးမြင့်လာဟုဆို

**ကိုတို စက်တင်ဘာ ၂**

အီကွေဒေါနိုင်ငံမှ ဘူမိဗေဒတိုင်းတာရေး ပညာရှင်များက ၎င်းနိုင်ငံအတွင်းရှိ တွန်ဂူရာဟွာမီးတောင်သည် သက်ဝင်လှုပ်ရှားမှုများကို ပြသခဲ့ကြောင်း ပြောကြားသည်ဟု ယနေ့ ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းများ၌ ဖော်ပြသည်။  
စက်တင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ယင်းမီးတောင်၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပေါက်ကွဲမှုအကြိမ် ၄၀ ကို မှတ်တမ်းတင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။  
ယင်းမီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုမှ ထွက်ပေါ်လာသည့် ပြာမှုန်များသည် လွန်ခဲ့သောရက်များအတွင်းကထက်စာလျှင် လေထုတွင်းသို့ သုံးစက်လုံး (၁ ဒသမ ၈ မိုင်) အထိ မြင့်တက်ခဲ့သည်။ အီကွေဒေါနိုင်ငံမြို့တော် ကိုတိုအရှေ့တောင်ဘက် ၁၃၅ ကီလိုမီတာ (၈၅မိုင်)အကွာတွင် တည်ရှိသော အဆိုပါမီးတောင်မှာ ၁၉၉၉ ခုနှစ်မတိုင်မီအထိ မီးတောင်မြူ တစ်လုံး ဖြစ်ခဲ့သည်။

ဘီဘီစီ။



အီကွေဒေါနိုင်ငံရှိ တွန်ဂူရာဟွာမီးတောင် လှုပ်ရှားနေသည်ကို တွေ့မြင်ရစဉ်။

မြန်မာ့ပြည်ထောင်စု

အိတ်လီယာဂရောဂါဖြစ်ပွားသည့်နိုင်ငံများ ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ သတိပေး

ဒါကာ စက်တင်ဘာ ၂ အိတ်လီယာဂရောဂါဖြစ်ပွားလျက်ရှိ သည့် နိုင်ငံများတွင် စားနပ်ရိက္ခာ ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂက သတိပေးထားပြီး အဆိုးဆုံးမှာ လယ်သမား အများစုသည် လယ်ကွင်းထဲဆင်းကာ ဆန်စပါးနှင့် ကောက်ပဲသီးနှံများ စိုက်ပျိုးနိုင်မှုမရှိခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ အိတ်လီယာဂရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့်

အနောက်အာဖရိကတွင် လူပေါင်း ၁၅၀၀ ကျော်သေဆုံးခဲ့ရပြီး အာဏာ ပိုင်များက အိတ်လီယာဂရောဂါပိုး ပျံ့ပွားမှုကာကွယ်ရန် မြို့များကို ဝန်းရံပိတ်ဆို့ထားခဲ့သည်။ လေ ကြောင်းလိုင်းများသည်လည်း အိတ် လီယာဂရောဂါဖြစ်ပွားလျက် ရှိသည့် နိုင်ငံများသို့ သွားလာပျံသန်းခြင်းကို ဆိုင်းငံ့ထားခဲ့ကြသည်။ သဘောဆီပိတ် ကမ်းများတွင်လည်း အဝင်အထွက်

မရှိသလောက်နည်းပါးလျက်ရှိသည်။ ကုလသမဂ္ဂ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက် ပျိုးရေးအဖွဲ့က လက်ရှိပုံစံအတိုင်း ဆိုလျှင် စားနပ်ရိက္ခာဈေးနှုန်းမှာ ၁၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိမြင့်တက်သွား နိုင်ကြောင်း စက်တင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။ လူဦးရေ ၁ ဒသမ ၃ သန်းခန့်ရှိသည့် လိုင်ဘေးရီးယား၊ ဂီနီနှင့် ဆီရာလီယွန် နိုင်ငံတို့တွင် လာမည့်လများအတွင်း စားနပ်ရိက္ခာအကူအညီများ လိုအပ် မည်ဖြစ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂက ပြောကြားသည်။

(အေပီ)

ရန်ကုန်မြို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် လက်နက်/ခဲယမ်းများ ပမ်းဆီးရမိမှုမှ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေသော ရဲထွန်းကျော်ကို မြောက်ဦးမြို့တွင် ပမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂ ဩဂုတ် ၂၉ ရက်က ရန်ကုန်မြို့တွင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၀၀၀၀၊ ဘိန်းဖြူတလောက်တုံး တစ်တုံး (အလေးချိန် ၃၅၀ ဂရမ်)နှင့် လက်နက်/ ခဲယမ်းများ ပမ်းဆီးရမိသော အမှုမှ မူးယစ်ဆေးဝါးများရောင်းချခိုင်းသူ Natural Force Co.,Ltd. ကုမ္ပဏီ ပိုင်ရှင် ရဲထွန်းကျော်သည် ရခိုင် ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ဘက်သို့ တိမ်း ရှောင်သွားကြောင်း သတင်းအရ ဩဂုတ် ၃၀ ရက်တွင် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု (၄၇)စစ်တွေ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး နှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် များက ပုဏ္ဏားကျွန်း-ကျောက်တော် သွား ၅ မိုင်အကွာ လှိုင်းဆိပ်ကမ်းတွင် စုံစမ်းမှုများပြုလုပ်ခဲ့ရာ ၎င်းသည် ဩဂုတ် ၂၉ ရက် ညပိုင်းတွင် YGN-

2E/---- Kluger မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် အမ်းမြို့သို့ ထွက်ခွာသွားသည်ဟု သိရှိရကြောင်း။ ဩဂုတ် ၃၀ ရက် ည ၁၀ နာရီ ကျော်ခန့်တွင် ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့ စံပြရပ်ကွက်နေ ဒေါ်ကြာဇံလှ နေအိမ်တွင် ရဲထွန်း ကျော် စီးသွားသည့် YGN-2E/---- Kluger မော်တော်ယာဉ်အား တွေ့ရှိ စုံစမ်းရာမှ ၎င်းသည် ဩဂုတ် ၃၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မြောက်ဦးမြို့ရှိ သူငယ်ချင်းဖြစ်သူ ဦးကျော်ဆန်း၏ နေအိမ်၌ ရောက်ရှိနေကြောင်း သတင်းဆက်အရ မြောက်ဦးခရိုင်ရဲ တပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် ချိတ်ဆက်၍ မြောက်ဦး မြို့ တောင်ရပ်(၂)လမ်း အမှတ် (တ၇/၂၂၄)နေ ဦးကျော်ဆန်း၏ နေအိမ်အား စက်တင်ဘာ ၁ ရက်

ညနေ ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ထွက်ပြေးတိမ်း ရှောင်ခဲ့သော ရဲထွန်းကျော်(၃၅) နှစ်ကို ပမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့သူ ရဲထွန်းကျော်။

မိနစ် ၃၀ အတွင်း သိရှိနိုင်သော အိတ်လီယာဂရောဂါစမ်းသပ်မှုနည်းပညာသစ် ဂျပန်မိတ်ဆက်

တိုကျို စက်တင်ဘာ ၂ ဂျပန်သုတေသနပညာရှင်များသည် အိတ်လီယာဂရောဂါပိုးရပ်စ် ပိုးရို မရှိကို မိနစ် ၃၀ အတွင်း သိရှိနိုင်သည့် နည်းပညာ အသစ်တစ်ခုကို ယနေ့ စတင် မိတ်ဆက်လိုက်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ယခု အနောက်အာဖရိကတွင် အသုံးပြု နေသော နည်းပညာထက်ပို၍ လွယ်ကူသက်သာသည်ဟု နာဂါ ဆာကီတက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခရှိရ ဆူဒါနှင့် ၎င်း၏အဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့ သည်။ အိတ်လီယာ ဝိုင်းရပ်စ်ကြောင့် အနောက်အာဖရိကတွင် လူပေါင်း ၁၅၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ရသည်။ ယင်းနည်းပညာသစ်အသုံးပြုမှုသည် ယခုအသုံးပြုနေသော နည်းပညာ ထက် ပို၍ရိုးရှင်းကြောင်း၊ ထို့အပြင် အဖိုးအခ သက်သာစေသောကြောင့် ဈေးကြီးသော စမ်းသပ်စွမ်းများ မရောက်ရှိနိုင်သော နိုင်ငံများအတွက် ပို၍ အသုံးဝင်ကြောင်း ပါမောက္ခရှိရ ဆူဒါက ဆက်လက်ပြောကြား သည်။ နည်းပညာသစ်သည် လူ့ခန္ဓာ ကိုယ်မှထွက်သော အရည်(သို့) သွေးထဲတွင် တွေ့ရှိရသော အိတ်လီယာ ရောဂါပိုးမျိုးရိုးဗီဇကို "ပရိုဇင်မာ"ဟု ခေါ်သောအရာက ထုတ်ဖော်နိုင်ခြင်း ဖြင့် ရောဂါရှိ မရှိ စမ်းသပ်ပေးသည်။ "ပရိုဇင်မာ"၏ လုပ်ဆောင်ချက် ကြောင့် မိနစ် ၃၀ အတွင်း ရောဂါရှိ မရှိကို သိနိုင်သည်။ ယခုလက်ရှိအသုံးပြုနေသော စမ်း သပ်နည်းသည် မော်လီကျူးအကြီး စားများ၏ ပြောင်းလဲမှုကိုကြည့်၍ ရောဂါ ရှိ မရှိ သိရှိနိုင်ခြင်းဖြစ်သည်။ အချိန် နှစ်နာရီ ကြာမြင့်ပြီး နမူနာ

အိန္ဒိယတိုင်းမ်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၅ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ တစ်ပတ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးပမ်းဆီးရမိမှု

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၅ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ တစ်ပတ်အတွင်း တပ်မတော်နှင့်မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ ဘိန်း သုံးမှု(အလေးချိန် ၁၆ ဒသမ ၁၀၄ ကီလို)၊ ဘိန်းဖြူ ၄၈ မှု(အလေးချိန် သူညီ ဒသမ ၇၉၃၂ ကီလို)၊ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေး ပြား ၅၄ မှု(ဆေးပြားအရေအတွက် ၃၂၃၈၃၀)၊ စိတ်ကြွေးကြေမှုန့် တစ်မှု (အလေးချိန် သူညီ ဒသမ ၀၀၁ ကီလို)၊ ဘိန်းဆီသုံးမှု(အလေးချိန် သူညီ ဒသမ ၀၂၁ ကီလို)၊ အဆင့်နှိမ်ဘိန်း သုံးမှု(အလေးချိန် ၃ ဒသမ ၃၇၇၁ ကီလို)၊ ဆေးခြောက် နှစ်မှု(အလေးချိန် သူညီ ဒသမ ၀၂၈၆ ကီလို)၊ အိုက်စစ် တစ်မှု(အလေးချိန် သူညီ ဒသမ ၀၀၀၀၂ ကီလို)စသည်ဖြင့် အမှုပေါင်း ၁၁၅ မှုပမ်းဆီးခဲ့ရာတွင် အမျိုးသားတရားခံ ၁၁၅ ဦးနှင့် အမျိုးသမီးတရားခံ ၃၂ ဦး စုစုပေါင်း တရားခံ ၁၄၇ ဦးတို့အား ဥပဒေအရ အရေးယူခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်တွင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၈ ပြား သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂ စက်တင်ဘာ ၁ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု (၁၈)မန္တလေး(တောင်) မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် မနော်တရီလမ်းနှင့် (၅၈)လမ်းထောင့် ရွှေလာဘ်စံလက်ဖက်ရည်ဆိုင်ရှေ့ လမ်းပေါ်တွင် အောင်ကိုဇင်ဆိုသူ မောင်းနှင်လာသော ဆိုင်ကယ်အားရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၈ ပြား သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် အောင်ကိုဇင်(ခ)ညီညီ (၃၄)နှစ်အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

Advertisement for 'စိန်ရောင်ခြည်' (Shin Yang Kyin) featuring a cartoon character and text about services.

Advertisement for 'Pleasant Times Travels & Tours Co., Ltd' with a scenic background and travel details.

Advertisement for 'Code' featuring a laptop and text about coding or technology.

Large advertisement for 'GUSTO Institute of Information Technology' promoting an 'International Diploma / Degree Program' with contact information.



# ပွင့်သောပန်းတိုင်း လန်း၍ လန်းသောပန်းတိုင်း မွှေးပါစေ

လူငယ်လူရွယ်များကို ပန်းနှယ်ပမာပြု၍ ပွင့်သောပန်းတိုင်း လန်း၍ လန်းသောပန်းတိုင်း မွှေးစေချင်သည်။ ဤတွင်မက ပန်းလိုလှ၍ စမ်းလို မြေစေချင်သည်။ ပန်းလိုဖြူ၍ စမ်းလိုဖြူစေချင်သည်။ ပန်းလိုမွှေး၍ စမ်းလိုအေးစေချင်သည်။ ပန်းကလေးများကို မပွင့်ခင် နွမ်းပြီး မကြွေစမ်းစေချင်ပါ။ ပွင့်ချိန်တန်၍ ပွင့်နေချိန်တွင် အချိုးခံ အနင်းချေခံဘဝမျိုးကိုလည်း မရောက်စေလိုပါ။ ရေမြင့်၍ ရွှေကြာပွင့်တင့်သလို တင့်တယ်စွာ လှပစေချင်ပါသည်။ ဤသည်မှာ ဘဝဥယျာဉ်များဖြစ်ကြသည့် မိဘ၊ ဆရာသမားများနှင့် အုပ်ထိန်းသူများ၏ အရင်းခံစေတနာပင်ဖြစ်သည်။

စိတ်ဓာတ်နှင့် အကျင့်စာရိတ္တမြင်မှားရေး(Moral Education)အတွက် အခြေခံတစ်ခုမှာ ပညာရေးပင်ဖြစ်သည်။ အနာဂတ်နိုင်ငံတော်ကို တာဝန်ယူကြရမည့်သူများမှာ လူငယ်လူရွယ်များသာဖြစ်ရာ ထိုလူငယ်လူရွယ်များအား စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်သူ လူတော်များ၊ အကျင့်စာရိတ္တမြင်မှားသူ လူကောင်းများဖြစ်လာစေရန် ပျိုးထောင်ဖို့ လိုအပ်သည်။

ကလေးသူငယ်များ၏ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးကို ပထမဦးဆုံး လွှမ်းမိုးပြုစုပျိုးထောင်သူများမှာ မိသားစုပင်ဖြစ်သည်။ “လက်ဦးဆရာ၊ မည်ထိုက်စွာ၊ ပုဗ္ဗာစရိယ၊ မိနှင့်ဖ” ဖြစ်သည်ကို အားလုံးလက်ခံထားကြသည်။ ကလေးသူငယ်များသည် မိသားစုရင်ခွင်ထဲက ထွက်လာပြီးမှ မူကြိုကျောင်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် အတန်းကျောင်းများသို့ တက်ရောက်သောအခါတွင် ဖတ်စာ၊ တွက်စာများ သင်ကြားပေးကြသော ဆရာ ဆရာမများက ကျောင်းသားကျောင်းသူများကို ပြုပြင်ပုံသွင်းသည်။ အမျိုးသားအကျင့်စာရိတ္တအစမှာ စာသင်ခန်းပင်ဖြစ်သည်။ စာသင်ခန်းများကပင် အစဉ်အလာကောင်းများ ပျိုးထောင်ပေးနိုင်သည်။ ကျောင်းဖတ်စာများတွင် စိတ်ဓာတ်ဖွံ့ဖြိုးရန်နှင့် အကျင့်စာရိတ္တမြင်မှားရေးအသွင်ပါ ပါဝင်သည်။ ကလေးသူငယ်များအတွက် အသိပညာဖွံ့ဖြိုးရေး၊ စာရိတ္တပညာရေးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ကလေးစာစောင်၊ စာအုပ်စာတမ်းများနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ ဗီဒီယိုအစီအစဉ်များဖြင့်လည်း ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး ဖွံ့ဖြိုးစေရန် ဖန်တီးပေးရသည်။

မြန်မာတို့သည် ပုဂံခေတ်ကို မဆိုထားဘိ၊ ပျူခေတ်(သရေခေတ္တရာခေတ်)တာလကပင် ဘုန်းကြီးကျောင်းပညာရေးနှင့် ရင်းနှီးခဲ့သူများဖြစ်ပေရာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီးမဖြစ်မီကာလအထိဖြစ်သည်။ ထို့နောက် အတန်းကျောင်းများ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ရာ အမျိုးသားပညာရေးကဏ္ဍတွင် ဘုန်းကြီးကျောင်းပညာရေးသည် မှေးမှိန်သွားခဲ့သည်။

ပထမမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ဦးဆောင်တည်ထောင်ခဲ့သူ အနော်ရထာမင်းကြီးသည်လည်းကောင်း၊ ဒုတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ဦးဆောင်တည်ထောင်ခဲ့သူ ဘုရင့်နောင်မင်းတရားကြီးသည်လည်းကောင်း၊ တတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ဦးဆောင်တည်ထောင်ခဲ့သူ အလောင်းဘုရားသည်လည်းကောင်း မည်သည့်အတန်းကျောင်း၊ မည်သည့်တက္ကသိုလ်ကမှ ထွက်လာခဲ့သူများမဟုတ်ကြပါ။ မြန်မာ့ပဒေသရာဇ်ခေတ်၏ နိုင်ငံအကြီးအကဲများသည်

**ပညာသင်ကြားရာတွင် အလွတ်ကျက်မှတ်  
လေ့လာ၍ ဖြေဆိုရန်မဟုတ်ဘဲ မိမိ၏ကိုယ်ပိုင်  
လေ့လာဉာဏ်ဖြင့် စဉ်းစားတွေးခေါ် သင်ယူနိုင်  
စွမ်းနှင့် တီထွင်ဖော်ထုတ်နိုင်စွမ်းများရှိလာအောင်  
သင်ကြားပေးကြရမည်။**

## ခန်းနီလာဝင်း

ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းပညာရေး၏ အရိပ်အာဝါသအောက်မှ ထွက်လာကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီးကို တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ထည်ဝါခန့်ညားလေးစားအောင် အောင်မြင်စွာ စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ကြသူများပင်ဖြစ်သည်။

ယနေ့မျက်မှောက်ခေတ်ရှိ မိဘတော်တော်များများသည် မိမိတို့ကိုယ်တိုင် လက်ဦးဆရာဖြစ်နေသည်ကို မေ့လျော့ထားကာ မိမိတို့၏ကလေးများ စကားကို ပီသစွာ မပြောနိုင်မီကပင် မူကြိုကျောင်းသို့ ပို့နေကြသည်။ ခေတ်ကာလအခြေအနေအရ မူကြိုကျောင်းသို့ မလွှဲသာ၍ ပို့လွှတ်ထားကြရမည်ဖြစ်သော်လည်း ကလေးသူငယ်များ၏ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးကို ပထမဆုံးလွှမ်းမိုးပြုစုပျိုးထောင်သူများမှာ မိသားစုပင်ဖြစ်ကြောင်း အထူးသတိပြုကြရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ဆယ်ကျော်သက်အရွယ်(ဝါ)အပျိုဖော်ဝင်ချိန်သည် လူငယ်နှင့် လူကြီးဟူသော ဖြစ်စဉ်နှစ်ခုအကြားတွင် ရောက်ရှိနေချိန်ဖြစ်ရာ လေ့လာရန်အခက်ဆုံး၊ ပြုပြင်ရန် သတိအထူးရဆုံးအချိန်ပင်ဖြစ်သည်။ ညွတ်လွယ်၊ တိမ်းလွယ်၊ ယိမ်းလွယ်၊ ယိုင်လွယ်အရွယ်ပင်ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းဆိုရလျှင် အရိုင်း သို့မဟုတ် လှိုင်းပေါ်က လေ့ငယ်ပမာ လူးလွန်းသည့် အရွယ်ဟု ဆိုနိုင်ပါသည်။ ထိုသို့ အထိန်းမတတ်သည့် စိမ်းဆတ်ဆတ်အရွယ်ဖြစ်နေ၍ ဆွတ်သည့်နောက်သို့ ညွတ်သွားတတ်သလို ဆွဲသည့်နောက်သို့ စွဲသွားတတ်သည့် အရွယ်ပင် ဖြစ်သည်။ ပညာရေးသဘောတရားအရဆိုလျှင် ထိုပျိုမျစ်နုနယ် ဆယ်ကျော်သက်အရွယ်သည် မိမိကိုယ်မိမိ စိမ်းဝေဖန်သုံးသပ်နိုင်စွမ်းနှင့် မှန်ကန်တိကျစွာ ဆုံးဖြတ်နိုင်စွမ်းမရှိသေးသည့်အရွယ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအရွယ် လူငယ်များသည် မိမိနှင့် သက်တူရွယ်တူများကို ခင်တွယ်ခြင်း၊ အထင်ကြီးခြင်း၊ အတူမြင်အတတ်သင်ခြင်းများ အမြင့်မားဆုံးအချိန်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့အား ကျောင်းပြင်ဝန်းကျင်အဖွဲ့အစည်း(သာမကအားဖြင့် ကင်းထောက်အဖွဲ့အစည်းမျိုး)ဖြင့် စည်းရုံးလေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးသွားကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဆယ်ကျော်သက်အရွယ် လူငယ်မောင်မယ်များသည် အခြားသူတစ်ဦးကို အတုခိုးခြင်း၊ မိမိကိုယ်မိမိ ပုံတူသတ်မှတ်ခြင်းများပြုလုပ်ပြီး စိတ်ဓာတ်နှင့် အကျင့်စာရိတ္တဖွံ့ဖြိုးစေသည်။ ထို့ကြောင့် ကျောင်းသင်ရိုးညွှန်းတမ်းများအပြင် မြန်မာမျိုးချစ်သူရဲကောင်းများအကြောင်း၊ ရိုးသား၊ နိုးကြား၊ ကြိုးစားကြ၍ တိုးပွားအောင်မြင်ထင်ရှားကြသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ထူးချွန်ထင်ရှားသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ စံတင်ဂုဏ်ပြုလောက်သည့် အမူအကျင့်နှင့် စိတ်ဓာတ်ရှိကြသူများအကြောင်း တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကမ္ဘာ့ရော မြန်မာပါ သမိုင်းဝင်အကြောင်းအရာများကို ထည့်သွင်းသင်ကြားပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်၊ မဂ္ဂဇင်း၊ ရေဒီယို၊ ရုပ်မြင်သံကြား၊ အင်တာနက်ဝက်ဘ်ဆိုက်တို့မှလည်း ကမ္ဘာ့ရော မြန်မာပါ စံပြုထိုက်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ အကြောင်းအရာများကို အနုပညာနည်းဖြင့် သုတ၊ ရသပီအောင် ဆွဲဆောင်စည်းရုံးဖော်ပြနေရန် လိုအပ်ပါသည်။

ပျိုမျစ်နုနယ်သော ဆယ်ကျော်သက်အရွယ်တွင် အတွေးအခေါ်၊ အသိဉာဏ်မရင့်ကျက်ကြသေးသည့်အလျောက် သတိမမူ၍ ဂူမမြင်သည့် အမြင်မှားမျိုးလည်း ရှိတတ်သည်။ တံလျှပ်ကို ရေထင်၍ ရွှေသမင်အလိုက်မှားသည့်ပမာ သရုပ်မှန်ကို အဟုတ်အမှန်မထင်ဘဲ သရုပ်ပျက်ကို အဟုတ်မှတ်တတ်သည့် အမြင်မှားမျိုးလည်း ရှိနေတတ်သည်။ ကျားကို သမင် မေတ္တာဝင်၍ သမင်၏မေတ္တာသည် ကျားအစာဖြစ်သွားရရှာသည့် လမ်းမှားမျိုးနှင့် ကြုံရတတ်သည်။

အရသာချိုမြိန်လွန်းလှသည့် သရက်ပင်သည် ခွေးတောက်မြစ်နှင့်

ပေါင်းယှက်မိ၍ သီးချိန်တွင်အရသာပျက်ရသကဲ့သို့ မကောင်းသောပတ်ဝန်းကျင်၏ လွှမ်းမိုးမှုကြောင့် ခံနိုင်ရည်မရှိသည့် လူငယ်လူရွယ်များမှာ လေလွင့်ပျက်စီးရသည်လည်းရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ပျိုမျစ်နုနယ်သောဆယ်ကျော်သက်အရွယ်တို့သည် လှိုင်းပေါ်မှ လှေပမာ အရာရာတွင် ညွတ်လွယ်၊ တိမ်းလွယ်၊ ယိမ်းလွယ်၊ မှားလွယ်သည့် အရွယ်ဖြစ်နေသည့်အတွက် မိဘများ၊ ဆရာဆရာမများနှင့် အုပ်ထိန်းသူများ၏ ပဲ့ပြင်ထိန်းသိမ်းညွှန်ပြမှုတို့သည် အလွန်အရေးကြီးလှသည်။

သွန်သင်ပဲ့ပြင်မှုနည်းလွန်းသောကြောင့် အကျိုးဆုတ်ယုတ်ရပုံများလည်း ရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ မိဘဆရာသမားများ၏ ဩဝါဒကိုနာခံ၍ လက်တွေ့ကောင်းကျိုးခံစားခဲ့ရသည့် သာဓကများလည်း ရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ ပျိုမျစ်နုနယ် ဆယ်ကျော်သက်အရွယ်တို့၏သဘောသဘာဝသည် ရုပ်သေးရုပ်နှင့် တူလွန်းလှသည်။ ကြိုးဆွဲရာသို့ လိုက်ပါကတတ်သူများပင်ဖြစ်သည်။ လျော့လွန်းလျှင် လိုင်းပတ်၍ တင်းလွန်းလျှင်လည်း ပြတ်တတ်ပါသည်။

“အားလုံးအတွက် ပညာရေး” (Education for All)ဟူသော ကုလသမဂ္ဂ၏ထောင်စုနှစ်ရည်မှန်းချက်ချမှတ်ခဲ့ရာတွင် ပညာရေးသည် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးပုံစံသစ်ကိုဖွင့်လှစ်ရန် သော့ချက်ဖြစ်ပြီး အခြေခံမူလတန်း ပညာမှသည် လူ့ဘဝတစ်လျှောက်လုံး ပညာကို လေ့လာဆည်းပူးသင်ယူနေကြရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုပညာကို စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာဆည်းပူးနေခြင်းသည်ပင်လျှင် ပညာရေးသည် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ လူသားလွတ်လပ်မှုနှင့် တိုးတက်မှုတို့၏ ဗဟိုချက်မဖြစ်နေပေသည်။

ပညာရေးတွင် ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် ကျောင်းစာသင်ခန်းများအတွင်း၌သာ သင်ကြားလေ့လာဆည်းပူးပေးရုံမျှ မလုံလောက်တော့ဘဲ ကျောင်းပြင်ပ လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ လေ့လာဆည်းပူးမှုရှိနေကြရမည်ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ လူနေမှုဘဝအခြေအနေများကို သိရှိနားလည်ပြီး လူနေမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းအားထုတ်လိုစိတ်များ ဖြစ်ပေါ်လာမည်ဖြစ်ပေသည်။ ပညာသင်ကြားရာတွင် အလွတ်ကျက်မှတ်လေ့လာ၍ ဖြေဆိုရန်မဟုတ်ဘဲ မိမိ၏ ကိုယ်ပိုင်လေ့လာဉာဏ်ဖြင့် စဉ်းစားတွေးခေါ်သင်ယူနိုင်စွမ်းနှင့် တီထွင်ဖော်ထုတ်နိုင်စွမ်းများ ရှိလာအောင် သင်ကြားပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ ပညာအခြေပြု လူ့အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ခန့်ညားထည်ဝါစွာ ရပ်တည်နေနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ယခုတလော အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများတွင် ဉာဏ်စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အထောက်အကူပြုသော စကားရည်လှပွဲ၊ ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ၊ ပုံပြောပြိုင်ပွဲနှင့် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပလျက်ရှိသည်ကို အားရဖွယ် တွေ့မြင်ရသည်။ ကျောင်းတွင်းဖွံ့ဖြိုးရေး၏ ဉာဏ်အထောက်အကူပြုသည့် ဤကဲ့သို့ နှုတ်မှုစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပခြင်းသည် “ကိုယ်တိုင်လေ့လာမှုစွမ်းရည်” မြင့်မားမှုကို များစွာအထောက်အကူပြုသလို စိတ်ကူးစိတ်သန်း တီထွင်ဆန်းသစ်မှုအစွမ်း ဖြစ်ပေါ်မှုအတွက် များစွာအကျိုးပြုပါသည်။

ပညာရေးသည် မိမိ၏ဘဝအတွက် ကိုယ်ပိုင်စွမ်းအားဖြစ်နေမှသာ ပညာလေ့လာဆည်းပူးရေးနာပိမည်။ ပညာလေ့လာသင်ကြားခြင်းဖြင့် ကိုယ်ပိုင်စွမ်းရည်ရှိမှသာလျှင် စစ်မှန်သော စွမ်းအားဖြစ်ကြောင်းကို တရုတ်ရှေးဟောင်းတွေးခေါ်ပညာရှင် သုခမိန်ကြီးဖြစ်သူ လောင်ဆူက “တစ်ပါးသူများ၏အကြောင်းကို သိရှိနေခြင်းသည် ထက်မြက်သော အသိဉာဏ်သာဖြစ်ပြီး မိမိကိုယ်တိုင် သိမှသာလျှင် စစ်မှန်သောအသိပညာဖြစ်ကြောင်း၊ သင့်ကိုယ်သင် ဆရာလုပ်နိုင်ခြင်းသည်သာ စစ်မှန်သော စွမ်းအင်တန်ခိုးဖြစ်သည်”ဟု မိန့်ဆိုခဲ့သည်။

ပညာရည်နို့သောက်စို့နေကြသည့် ပျိုမျစ်နုနယ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ် မောင်မယ်တို့သည် ပစ္စုပ္ပန်ကာလ၏ သားပျို သမီးပျိုများအဖြစ် ရပ်တည်နေကြသကဲ့သို့ အနာဂတ်သမိုင်း၏ ဖန်တီးရှင်များလည်း ဖြစ်နေကြသည်။ အနာဂတ်၏ကြယ်ပွင့်များဖြစ်ကြသည့် လူငယ်မောင်မယ်တို့၏ ဘဝကိုယ်စီတွင် အလှစွမ်းရည်များ ရှိနေကြသည်။ ထိုအလှစွမ်းရည်များကို မိမိတို့၏ တိုးတက်ရာ တိုးတက်ကြောင်း ဘဝကြေးမုံပြိုင်နှင့် နိုင်ငံအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများတွင် မှန်ကန်သော ရပ်တည်ချက်များဖြင့် ကြိုးစားအားထုတ်နေကြမှသာလျှင် တိုးတက်ပြောင်းလဲသော ပညာရပ်မြှင့် ပွင့်သောပန်းတိုင်း လန်း၍ လန်းသောပန်းတိုင်း မွှေးပါစေကြောင်း ဆုတောင်းလိုက်ရပါသည်။ ။



### ပြည်ထောင်စု

#### နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်မြတ်မြတ်အုန်းခင်သည် ဩဂုတ် ၃၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသော ကချင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ ပြောင်းရွှေ့ပြည်သူများနှင့် မူလနေထိုင်ရာကျေးရွာများတွင် ပြန်လည်နေထိုင်မည့် အိမ်ထောင်စုများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများနှင့်စေတနာ့ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းများသို့ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ အိမ်ထောင်စုများအတွက် ယနေ့အချိန်ထိ စုစုပေါင်း ထောက်ပံ့ငွေကျပ် သိန်းပေါင်း ၂၅၅၀ ကျော် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိပြီးသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် မူလနေထိုင်ရာကျေးရွာများသို့ ပြန်လည်နေထိုင်မည့် အိမ်ထောင်စုများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများနှင့်ပစ္စည်း များကို အဆင်သင့်ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး၏ လမ်းညွှန်ချက်အတိုင်း ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း များမကြာမီရရှိလာတော့မည့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်အပြီး ပြောင်းရွှေ့ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ အလျင်အမြန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာ အောင် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနများ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်သူ့လူထုအားလုံး လက်တွဲညီညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုပါ ကြောင်း၊ ပြောင်းရွှေ့ပြည်သူများနှင့် မူလနေထိုင်ရာကျေးရွာများသို့ ပြန်လည် နေထိုင်မည့် အိမ်ထောင်စုများအတွက် ငွေကျပ် ၆၄၃ ဒသမ ၆၇ သိန်းနှင့် မြစ်ကြီးနားခရိုင်၊ ဗန်းမော်ခရိုင်၊ မိုးညှင်းခရိုင်၊ ပူတာအိုခရိုင်အတွင်းရှိ စေတနာ့ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းများအတွက် ငွေကျပ် ၅၄၁ ဒသမ ၂၁ သိန်း စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၁၁၈၄ ဒသမ ၈၈ သိန်းထောက်ပံ့ပေးခြင်းသည် နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး ချမှတ်ထားသော ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး ရေးလုပ်ငန်းများကို ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင် ရွက်ရန်နှင့် နိုင်ငံတော်ကို ဖွံ့ဖြိုးမှုအနည်းဆုံးနိုင်ငံအဖြစ်မှ လွတ်မြောက် ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်တို့တွင် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုနေခြင်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။(အပေါ်ယာပုံ)

ထို့နောက် ကချင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလွင်ထွန်းနှင့်အညီက ကချင် ပြည်နယ်အတွင်း လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးအောင်တို့က လွယ်လှယ်မြို့၊ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းမှ မူလနေထိုင်ရာကျေးရွာများသို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့

## ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း မူလနေထိုင်ရာကျေးရွာများတွင် ပြန်လည်နေထိုင်မည့် အိမ်ထောင်စုများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းအဖွဲ့ အစည်းများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်



နေထိုင်မည့် အိမ်ထောင်စု ၃၃ စု၊ လူဦးရေ စုစုပေါင်း ၁၉၀ တို့အတွက် ဆန်ရိက္ခာဖိုး ၃ ဒသမ ၃၇ သိန်း၊ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဖိုး ၂၁၄ ဒသမ ၅ သိန်း၊ ၇ ဒသမ ၀၆ သိန်းခန့်တန်ဖိုးရှိသော ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ကိုးမျိုး၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် ၂ ဒသမ ၀၆ သိန်းခန့်တန်ဖိုးရှိသည့် ကျောင်းဝတ်စုံများ၊ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ၁၀၀ ခုရှိ လူဦးရေစုစုပေါင်း ၄၃၃၇၈ ဦးတို့အတွက် ဆန်ရိက္ခာဖိုး ၃၀၆ ဒသမ ၆၃ သိန်း၊ သွားလာရန်ခက်ခဲသောဒေသ များရှိ ပြောင်းရွှေ့ပြည်သူများအတွက် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ခန့်တန်ဖိုးရှိသော နှစ်ယောက်အိပ်ခန်းအိမ်အိမ်စီ၊ ဆေးဝါးများနှင့် အစားအစာ၊ မုန့်ကြွပ်များ စုစု ပေါင်း ကျပ် ၆၄၃ ဒသမ ၆၇ သိန်းကို သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများထံ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်တို့က မြစ်ကြီးနား မြို့နယ်အတွင်းရှိ ခရစ်ယာန်များအမြင်ကျောင်းအတွက် ၄၅ ဒသမ ၆၅ သိန်း၊ အောင်တော်မူ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတဂေဟာအတွက် ၄၂ ဒသမ ၃၄ သိန်း၊ မေတ္တာရင်ခွင် လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတဂေဟာအတွက် ၄၁ ဒသမ ၇၅ သိန်း၊ ပြည်လုံးချမ်းသာ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတဂေဟာအတွက် ၃၅ ဒသမ ၇၂ သိန်း၊ မေတ္တာရိပ်မြို့ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတဂေဟာအတွက် ၁၂ သိန်း၊ ရန်အောင်မြင် လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတဂေဟာအတွက် ကိုးသိန်း၊ မေတ္တာ

စိမ့်စမ်း လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတဂေဟာအတွက် ကိုးသိန်းနှင့် နေပြည် လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတဂေဟာအတွက် ၆ ဒသမ ၉၀ သိန်း၊ ဝိုင်းမော်မြို့နယ် အတွင်းရှိ ချမ်းမြေ့လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးပရဟိတဂေဟာအတွက် ၁၉ ဒသမ ၅၀ သိန်း၊ တခိုင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ မေတ္တာမုန့် လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတ ဂေဟာအတွက် ၁၈ သိန်း၊ မြစ်ကြီးနားခရိုင်အတွင်းရှိ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး မူလတန်းကြိုကျောင်း ၁၆ ကျောင်းအတွက် ၉၆ သိန်း၊ ဗန်းမော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေရှင် လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတဂေဟာအတွက် ၃၆ ဒသမ ၄၅ သိန်း၊ ညောင်ပင်သာ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတဂေဟာအတွက် ၂၁ ဒသမ ၉၀ သိန်းနှင့် ဗန်းမော်ဘိုးဘွားရိပ်သာအတွက် ၁၆ ဒသမ ၀၁ သိန်း၊ ဗန်းမော်ခရိုင်အတွင်းရှိ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုးမူလတန်းကြိုကျောင်း ၁၆ ကျောင်း၊ ပူတာအိုခရိုင်အတွင်း မိုးကောင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ သပြေပင်လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးပရဟိတဂေဟာ အတွက် ၃၄ ဒသမ ၉၉ သိန်း၊ မိုးညှင်းခရိုင်အတွင်းရှိ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး မူလတန်းကြိုကျောင်း ၁၆ ကျောင်းအတွက် ၃၆ သိန်း၊ ပူတာအိုခရိုင်အတွင်း ရှိ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး မူလတန်းကြိုကျောင်း လေးကျောင်း အတွက် ၂၄ သိန်း စုစုပေါင်း ကျပ်သိန်းပေါင်း ၅၄၁ ဒသမ ၂၁ သိန်းကို တာဝန်ရှိသူများထံ ပေးအပ်ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသိန်းအောင် ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး တက်ရောက်

### စစ်တွေ စက်တင်ဘာ ၂

ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသိန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်စစ်တွေမြို့သို့ ဩဂုတ် ၃၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရောက်ရှိပြီး ရခိုင်ပြည်နယ် လျှပ်စစ် နှင့် စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီး ဦးအောင် သန်းတင်နှင့်အတူ စက်ရုံစုဒုက္ခသည် စခန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး ဆေးပေးခန်း တည်ဆောက်နေမှုနှင့် စာသင်ကျောင်း ခန်းအား ကြည့်ရှုကာ ဒုက္ခသည်စခန်း ခန်းမဆောင်တွင် တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ရခိုင်ပြည်နယ်လူမှုစီးပွား ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီအနေဖြင့် ရေတိုရေရှည် ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဆက်ရိုးကျဒုက္ခသည် စခန်းရှိ တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ဆေးပေးခန်းနှင့် တည်ဆောက်ပြီးဖြစ် သော မောင်နီပြင်ဆေးခန်းတို့ကို ကြည့်ရှု၍ တာဝန်ခံဆရာဝန် ဆရာမ များနှင့်တွေ့ဆုံကာ ဆေးခန်းအဝင် အထွက်လမ်းအား ပြုပြင်ရန်နှင့်ဆေး ခန်းအတွက်လိုအပ်သော ခုတင်နှင့် ပရိဘောဂများ ပြည့်ဆည်းပေးရန် မှာကြားသည်။ စက်တင်ဘာ ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် အား သွားရောက်တွေ့ဆုံ၍ လူမှု စီးပွား ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း

ကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း စက်မှုဇုန်စီမံကိန်း၊ စစ်တွေစက်မှုဥယျာဉ်မြို့တော် တည် ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအား ဆွေး နွေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ရခိုင် ပြည်နယ် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ များနှင့်တွေ့ဆုံ၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ထားရှိမှု ရေတိုရေရှည်ဆောင်ရွက်မှု နှင့် Development Plan ရေးဆွဲ ရေးကိစ္စရပ်များနှင့် မျိုးစပါးဖြန့်ဝေ ခြင်း၊ လယ်ယာများထွန်ယက်ပေးခြင်း၊ ရေကန်များတူးဖော်ခြင်း၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ငါးဖမ်းရန်အတွက်လိုအပ်သော လှေ၊ စက်တပ်လှေနှင့် ငါးဖမ်းပိုက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးရေး၊ ဓာတ်မြေဩဇာ ဖြန့်ဖြူးပေးရေး စသည်တို့ကို ပြည်နယ်/ခရိုင်/မြို့နယ်များမှ တာဝန် ရှိသူများနှင့် အပြန်အလှန် အချိတ် အဆက်မိမိ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ကြ ရန်နှင့် မိမိတို့တာဝန်ယူရမည့်အပိုင်း ကို အလေးအနက်ထားဆောင်ရွက် ကြရန် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ရခိုင်ပြည်နယ်စက်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ရုံးဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်မှ Third Wave လုပ်ငန်း စဉ်အရ အချိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက် နေသကဲ့သို့ မိမိဝန်ထမ်းများမှလည်း မိမိတို့၏တာဝန်သို့ တာဝန်ယူမှုအား

အလေးထား ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် SME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် SME Agency အဖွဲ့များဖွဲ့စည်းကာ အချိန် နှင့်တစ်ပြေးညီ မှတ်ပုံတင်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးမြှင့်ခြင်းတို့အား One Stop Service ဖြင့် မြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အလေးအနက် ထားဆောင်ရွက်ရန်တို့အား ဆွေးနွေး မှာကြားကာ ဝန်ထမ်းများ၏ တင်ပြဆွေးနွေးချက်များအပေါ် ပြန် လည်ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ညနေပိုင်းတွင် သက္ကယ်ပြင်ဘာဂီလီ ဒုက္ခသည်စခန်း၊ ဆေးရုံကွပ်ကဲမှုနှင့် ခေါင်းဒုက္ကာဘာဂီလီ ဒုက္ခသည်စခန်း များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ တာဝန် ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း နေထိုင်သူများအချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်စွာ နေထိုင်ရန်နှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုမရှိပါက ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုများ နှောင့်နှေးနိုင်ကြောင်း နှင့် မကြာမီအချိန်အတွင်း ပုဏ္ဏား ကျွန်းစက်မှုဇုန်နှင့် စစ်တွေစက်မှုဇုန် ဥယျာဉ်မြို့တော်ပေါ်ပေါက်လာပါက အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိကာ ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ မကြာမီအချိန် အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ရရှိမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး ဒုက္ခသည် စခန်းများမှ လိုအပ်ချက်များတင်ပြ ချက်အပေါ် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ညှိနှိုင်း ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

### ဝမြန်မာအသင်းမှ

အုပ်စုခွဲဝေထားမှုအရမြန်မာအသင်းမှာ အုပ်စု(က)တွင် ထိုင်း၊ အင်ဒိုနီးရှားတို့နှင့်အတူ ပါဝင်နေပြီး အုပ်စု(ခ)တွင် ဩစတြေးလျ၊ ဂျပန်နှင့် ဗီယက်နမ်တို့ ပါဝင်လျက်ရှိသည်။ အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် အာရှခြေစစ်ပွဲအောင် အသင်းများဖြင့်သာ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး အာရှထိပ်သီးဂျပန် အသင်းကို အထူးဖိတ်ကြားထားကာ ယှဉ်ပြိုင်စေခြင်းဖြစ် သည်။ မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းသည် အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံ ကျင်းပမည့် အာရှယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲအတွက် အဓိက ပြင်ဆင် နေခြင်းဖြစ်ပြီး ဘရူနိုင်းဘူရီဖလားပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင် မှုရရှိခဲ့သည့်အသင်းကို အခြေခံကာ ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။ မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းသည် အာဆီယံယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲ မတိုင်မီ ထိုင်းနိုင်ငံ ဖူးခက်သို့သွားရောက်ရန် လေ့ကျင့်မှု များပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဩဂုတ် ၃၀ ရက်က အာရှအားကစား

ပြိုင်ပွဲဝင်မည့် ထိုင်း ယူ-၂၃ အသင်းနှင့်ခြေစမ်းကစားခဲ့ရာ ရှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ဂိုးပြတ်ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။ ပွဲပန်းခရီးပန်း ဖြစ်နေသည့်အတွက် မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းမှာ ထိုင်း ယူ-၂၃ အသင်းကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အာဆီယံယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲ ကို အာဆီယံဒေသတွင်း နိုင်ငံများအပြင် အာရှထိပ်သီး နိုင်ငံများလည်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ရာ အာရှ ယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင်မှုရရှိရေး ကြိုးပမ်းနေသည့် မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းအတွက် အတွေ့အကြုံကောင်းများ ရရှိစေမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို စက်တင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၉ ရက်အထိ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို စက်တင်ဘာ ၁၀ ရက်နှင့် တတိယနေရာယူပွဲနှင့် ဗိုလ်လုပွဲကို စက်တင် ဘာ ၁၃ ရက်တို့တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ အသင်းသည် အုပ်စုပွဲစဉ်များအဖြစ် စက်တင်ဘာ ၇ ရက် တွင် ထိုင်းအသင်း၊ စက်တင်ဘာ ၉ ရက်တွင် အင်ဒိုနီးရှား အသင်းတို့နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

### အားကစားမြှင့်တင် စိတ်လန်းရွှင် ဆန့်ကျင်မှုယစ်ဆေး









ပြည်ထောင်စု

ချင်းတွင်းမြစ်ရေ ရေကြိုမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် တစ်လက်မရောက်နေ



ရေကြိုမြို့ စက်တင်ဘာ ၂
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေကြိုမြို့သည် ချင်းတွင်းမြစ်ကမ်းနဖူးရှိ မြို့ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်တွင် ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည်...

ယခုအခါ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ကမ်းနားလမ်းတွင် ကတ္တရာလမ်းကို မေးတင်နေပြီး မော်တော်များမှာ ကမ်းနှင့်တစ်ပြေးညီဆိုက်ကပ်ထားသည်ကို တွေ့ရသည်။(ဝေဝ)
ဤကဲ့သို့ မြစ်ရေတက်နေမှုကို ကျွန်းပိုင်းဒေသ စိုက်ပျိုးရေးတောင်သူများက အကြိုက်တွေ့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
“ကျွန်တော်တို့ ကျွန်းပိုင်းဒေသခံတွေက အခုလိုရေကြီးတဲ့အခါ စိုက်ပျိုးမြေတွေအားလုံး ရေလွှမ်းသွားတော့ မြေတွေက အစိုဓာတ်ကောင်းကောင်းရသလိုနန်းတင်မြေတွေလည်း ပိုချတော့ မြစ်ရေပြန်အကျ စိုက်ပျိုးရေးအတွက် အလွန်ကောင်းတော့ မြစ်ရေကြီးတာကို ကြိုက်တာပါ”ဟု ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည်ယခုကဲ့သို့ ရေမကြီးသည်မှာ နှစ်နှစ်၊ သုံးနှစ်ခန့်ရှိပြီဟုလည်း သိရသည်။

မေထွက်ခေါ်(ရေကြို)



သဲကုန်းမြို့နယ်တွင် ရေလွှမ်းမှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် လယ်ယာမြေများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

သဲကုန်း စက်တင်ဘာ ၂
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် သဲကုန်းမြို့နယ်အတွင်း ရေလွှမ်းမှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် လယ်ယာမြေများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားများကို ဩဂုတ် ၂၆ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌လည်းကောင်း၊ ညနေပိုင်းတွင် ကျားပင်း ဓမ္မာရုံ၌လည်းကောင်း ကျင်းပခဲ့သည်။
အခမ်းအနားတွင် ရေလွှမ်းမှုကြောင့် လယ်ယာမြေပျက်စီးခဲ့သည့် ရပ်ကွက်(၃)နှင့် (၄)ဇီးကုန်း၊ သင့်တော်တဲ့ ဆိပ်ကမ်းမှာမဖြစ်မနေ ညအိပ်ရပ်နားစေလိုပါတယ်” ဟု ပုဂ္ဂလိကရေယာဉ်များ စနစ်တကျ ပြေးဆောင်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်က ပြောကြားသည်။
(မြို့နယ်ပြန်/ဆက်)

ဗလင်းတန်ဖွံ့ဖြိုးဖို့ စာအုပ်စာပေ လေ့လာဖို့

ခရီးသွားပြည်သူများနှင့် ကုန်ပစ္စည်းများဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်စေရေး အမြန်ရေယာဉ်များနှင့် ကုန်တင်ရေယာဉ်များ ပြေးဆွဲမှုခေတ္တရပ်နား

မုံရွာ စက်တင်ဘာ ၂
မုံရွာမြို့ ပုဂ္ဂလိကရေယာဉ်များ စနစ်တကျ ပြေးဆွဲနိုင်ရေးကော်မတီ နှင့် ဩဂုတ် ၂၈ ရက် ညနေပိုင်းက ချင်းတွင်းမြစ်ရေအတက်အကျအား ကြည့်ပြီး ရေယာဉ်များအား ခေတ္တရပ်နားသင့်၊ မသင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြစ်သော မုံရွာမြို့၏ စိုးရိမ်ရေအမှတ် ၁၀၀၀ စင်တီမီတာအနီး ၉၇၀ စင်တီမီတာသို့ ရောက်ရှိပါက ခရီးသွားပြည်သူများနှင့် ကုန်ပစ္စည်းများ ဆုံးရှုံးနှစ်နာမူမဖြစ်စေရေးအတွက် သင့်တော်သောရက်

အထိ ခေတ္တရပ်နားသွားမည်ဟူသော စုပေါင်းသဘောတူဆုံးဖြတ်ချက်အရ ဩဂုတ် ၃၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတိုင်းထွာချက်အရ ၉၆၈ စင်တီမီတာ သို့ ရောက်ရှိနေသောကြောင့် အမြန်ရေယာဉ်များနှင့် ကုန်တင်ရေယာဉ်များအနေဖြင့် စက်တင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၃ ရက်အထိ ရပ်နားလိုက်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။
ချင်းတွင်းမြစ်ရေစတင်ကြီးစဉ်က တည်းက နံနက် ၄ နာရီခွဲတွင် ထွက်သော ရေယာဉ်အသင်းများသည် ရေကြီးချိန်တွင် မော်လိုက်မြို့၌

ညအိပ်ရပ်နားထားကြရန်နှင့် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထွက်ခွာသော ရေယာဉ်အသင်းများသည် မင်းကင်းမြို့တွင် ညအိပ်ရပ်နားရန်ဆုံးဖြတ်ထားခဲ့ပြီး ကုန်တင်ရေယာဉ်များအနေဖြင့် မိမိအစီအစဉ်အရ ထွက်ခွာရသည့် အတွက် ညအိပ်ချိန်တွင် ခုတ်မောင်းသွားလာခြင်းမပြုကြဘဲ သင့်တော်သော ဆိပ်ကမ်းတွင်ညအိပ်ရပ်နားရန် ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်း သိရသည်။
အမြန်ရေယာဉ်နှင့် ကုန်တင်ရေယာဉ်များ ခေတ္တရပ်နားထားခြင်းကို မုံရွာမြို့၏ ချင်းတွင်းမြစ်ရေအမှတ်

၈၀၀ စင်တီမီတာသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိပါက မိမိတို့ အစီအစဉ်အတိုင်းပြန်လည်မောင်းနှင်နိုင်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်းသိရသည်။
“အခုလို မြစ်ရေကြီးနေချိန်မှာ ရေယာဉ်အသင်းက တာဝန်ရှိသူတွေ အနေနဲ့ အသင်းဝင်ရေယာဉ်တွေကို ခရီးသည်နဲ့ ကုန်တွေကို သတ်မှတ်တာထက် ပိုမတင်ဖို့ ကြပ်မတ်မှာကြားဆောင်ရွက်ထားပါတယ်။ နောက်ပြီး သင့်တော်တဲ့ ဆိပ်ကမ်းမှာမဖြစ်မနေ ညအိပ်ရပ်နားစေလိုပါတယ်” ဟု ပုဂ္ဂလိကရေယာဉ်များ စနစ်တကျ ပြေးဆောင်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်က ပြောကြားသည်။
မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)
□□□

Advertisement for 'ကျွန်ုပ်တို့၏' (Our) featuring a logo and text about services and contact information.

Advertisement for 'အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း' (Tender Opening) with details about the process and contact information.

Advertisement for 'အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း' (Tender Opening) with details about the process and contact information.

Advertisement for BALESTIER STUDENTS' HOSTEL (S) PTE LTD, featuring a rainbow logo and text about student accommodations and services.

Advertisement for 'အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း' (Tender Opening) with details about the process and contact information.

# The Voice တွင် မြင်တွေ့ရဦးမည့် တေလာဆွတ်မ်

ကန်းထရီးတေးသံရှင် တေလာဆွတ်မ်က အမေရိကန် The Voice သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲတွင် အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်ရန် သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးထားကြောင်းသိရသည်။

အသက်(၂၄)နှစ်အရွယ်ရှိ တေးသံရှင် တေလာဆွတ်မ်သည် The Voice သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲ၏ 7 season တွင် ပါဝင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းအတွက် အမှန်တကယ်ပင်ကျေနပ်မိပါကြောင်း၊ ၎င်းအနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲဝင်များအားလုံးအတွက် အကောင်းဆုံးသောတုံ့ပြန်မှုများပေးသွားမည်ဖြစ်ကာ အံ့ဩထူးခြားသည့် ညွှန်ပြသူတစ်ဦးဖြစ်အောင်လည်း ကြိုးစားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့အပြင် တေလာဆွတ်မ်၏ မကြာမီကထွက်ရှိခဲ့သည့် ပစ္စုမမြောက်အယ်လ်ဘမ်သစ်မှ Shake It Off သီချင်းသည် ဘီလ်ဘုတ်၏ Hot 100 သီချင်းများစာရင်းတွင် ထိပ်တန်းမှရပ်တည်နိုင်ခဲ့သည်။



# ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း အကောင်းဆုံးဇာတ်ကားတစ်ကားဖြစ်လာခဲ့သည့် Guardians of the Galaxy

လွန်ခဲ့သည့်လပိုင်းက မာဘယ်၏အမည်တူဝတ္ထုကို ဝေါ့ထ်ဒစ်စနီစတူဒီယိုမှ ဖြန့်ချိခဲ့သည့် Guardians of the Galaxy စုပါဟီးရိုးသိပ္ပံဇာတ်ကားသည် ယခုလက်ရှိ အချိန်ထိ စုစုပေါင်းဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၇၅ သန်းကျော်ရရှိခဲ့ပြီး ယခုအချိန်ထိ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း အကောင်းဆုံးဇာတ်ကားတစ်ကားအဖြစ် ရပ်တည်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

ထို့ပြင် ယခုနှစ် ဧပြီလဆန်းပိုင်းကထွက်ရှိခဲ့သည့် အမေရိကန် စုပါဟီးရိုးဇာတ်ကားတစ်ကားဖြစ်သည့် Captain America ဇာတ်ကားကလည်း ဒုတိယအကောင်းဆုံးဇာတ်ကားအဖြစ်ရပ်တည်လျက်ရှိကာ ကွန်ပျူတာအန်နီ

မေးရှင်းဟာသဇာတ်ကား Lego က တတိယနေရာနှင့် Transformers ဇာတ်ကားသစ်က စတုတ္ထနေရာတွင်လည်းကောင်း ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ Guardians of the Galaxy ဇာတ်ကားသည် စတင်ထွက်ရှိချိန်ကတည်းက ၎င်း၏အရင် ဇူလိုင်လက ထွက်ရှိခဲ့သည့် နင်ဂျာဇာတ်ကားသစ် Teenage Mutant Ninja Turtles ကို ကျော်ဖြတ်ကာ ထိပ်ဆုံး၌ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ပြီး ယင်း၏နောက်ဆက်တွဲကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင်ဖြန့်ချိသွားဖွယ်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မျိုးစန္ဒာမောင်-စုစည်းသည်

## ပဲခူး စက်တင်ဘာ ၂

ပဲခူးတက္ကသိုလ်ပန်းချီသင်တန်းဆင်းပွဲ၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ပဲခူးတက္ကသိုလ်သုံးထပ်စာကြည့်တိုက် မြေညီထပ်၌ စက်တင်ဘာ ၁ ရက်နံနက်က ကျင်းပရာ(အောက်ယာဉ်) ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းတင်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့လူမှုရေးဝန်ကြီးဒေါက်တာ ကျော်ဦး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ခေတ္တ တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီး သန်းဝင်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပန်းချီသင်တန်း နည်းပြဆရာကြီးများ၊ ပဲခူးတက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာကြည်စိုးနှင့် သင်ကြားစီမံပါမောက္ခ(ဌာနမှူး)များ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် ဆရာဆရာမများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ လူမှုရေးဝန်ကြီးနှင့် ပါမောက္ခချုပ်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်ပန်းချီကားများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ၎င်းနောက် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ ပန်းချီပညာရှင်များက ပေးအပ်သော အကောင်းဆုံး

## ပဲခူးတက္ကသိုလ် ပန်းချီသင်တန်းဆင်း

ပန်းချီကားဆုရရှိသူ မယဉ်ယဉ်မွှေး ဒုတိယနှစ် သတ္တဗေဒအထူးပြု (၂-သတ-၆)အား တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက လည်းကောင်း၊ ပရိသတ်များက ပေးအပ်သော အကောင်းဆုံးပန်းချီကားဆုရရှိသူ မချိုချိုဝင်း တတိယနှစ် အင်္ဂလိပ်စာအထူးပြု (၃-အ-၉၃) အား လူမှုရေးဝန်ကြီးကလည်းကောင်း၊ တက္ကသိုလ်/ကောလိပ်ပေါင်းစုံပန်းချီ(ပေးပို့)ပြိုင်ပွဲတွင် နှစ်သိမ့်ဆုရရှိခဲ့ကြသော မကေဘီ ခိုင်(၁-သတ-၇၉)၊ မခင်ထက်ထက်ကျော် (၁-သ-၃၃)၊ မစိုးမြတ်နိုင် (၁-သတ-၈၀)တို့အား ပါမောက္ခချုပ်က လည်းကောင်း ဆုများအသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြပြီး ပန်းချီနည်းပြဆရာများအား အနုပညာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာနိုင်နိုင်အေး (ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး-ဒဿနိကဗေဒ) က အမှတ်တရ ဂုဏ်ပြုလွှာများကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ယင်းပန်းချီသင်တန်းကို ဇွန် ၁၇ ရက်မှ ဩဂုတ် ၂၉ ရက်ထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ပန်းချီပညာရှင် ဦးယုစိန်(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ) နှင့် ဦးအောင်မိုးတို့က သင်ကြားပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (ဇေဇ)



သစ်တောနဲ့သစ်ပင် ချစ်ခင်တဲ့လူမျိုး သစ်ပင်ကို နှစ်စဉ်စိုက် ရွှေတိုက်ကိုစိုး

**Show Opens Tomorrow**

**PROPAK MYANMAR 2014**

**4-6 SEPTEMBER 2014**  
MYANMAR CONVENTION CENTRE (MCC), YANGON

**Visit** The international processing and packaging technology trade event for Myanmar's food, drink and pharmaceutical industries

Including:

- 150 Exhibitors from 18 countries
- 3 International Pavilions from Singapore, Taiwan and Thailand
- Industry Conferences & Seminars

**PLASTICS & RUBBER MYANMAR 2014**

Visitors can pre-register online or onsite at the exhibition  
[www.propakmyanmar.com](http://www.propakmyanmar.com)

Information Hotline:  
Tel: +95-1-513 513-519  
Email: [marketing@informationmatrix.com](mailto:marketing@informationmatrix.com)  
Contact: U Htet Wai Zaw















# အင်းလေးကန်ရေရှည်တည်တံ့ရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ပညာပေးဆွေးနွေး

ညောင်ရွှေ၊ စက်တင်ဘာ ၂

အင်းလေးကန် ရေရှည်တည်တံ့ရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ပညာပေးဆွေးနွေးပွဲ၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းသုံး သွင်းအားစုများ လေးအပ်ပွဲကို ဩဂုတ် ၂၈ ရက်က အင်းလေးဒေသ ကေလာကျေးရွာ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ထွန်းက အင်းလေးကန် ရေရှည်တည်တံ့ရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် ဓာတုပိုးသတ်ဆေးများ လျှော့ချသုံးစွဲရေး၊ သဘာဝပစ္စည်းအသုံးပြု စိုက်ခင်းများ ထူထောင်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အလက်များ၊ သဘာဝပိုးသတ်ဆေး၊ ဥပဒေရေးရာများကို တောင်သူများကိုယ်တိုင် ပြုလုပ်သုံးစွဲနည်းတို့ကို ရှင်းလင်းပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် အင်းတိုင်းရင်းသား ရော့ရာဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်၊ ပြည်နယ်

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကြည်ဝင်း၊ ဒုတိယပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးတိုးဝေ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးကျော်ဇောလှနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကျေးရွာအုပ်စု ၁၀ အုပ်စုမှ တောင်သူများသို့ တီဆေးဆောင်ပေးခဲ့ပြီး ၄၀၊ သဘာဝ

ပစ္စည်းအသုံးပြု ကျွန်းမြှော့ခရမ်းချဉ်စိုက်ခင်းများတွင်အသုံးပြုရန်အတွက် တာမာကြိတ်ဖတ်၊ လင်းနီဆေး၊ တာမာဆီ၊ အိမ်အိမ်-၅ နှင့် တီဆေးရည်တို့ကို ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

# မိတ္ထီလာခရိုင်၊ ရမည်းသင်းခရိုင်အတွင်းရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း ဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းခွင်စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးသင်တန်း (၂/ ၂၀၁၄) ဆင်းပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

မိတ္ထီလာ၊ စက်တင်ဘာ ၂

မိတ္ထီလာခရိုင်၊ ရမည်းသင်းခရိုင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း ဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းခွင်စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးသင်တန်း (၂/ ၂၀၁၄) ဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၃၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီက မိတ္ထီလာမြို့၊ ကန်တော်မင်္ဂလာခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း အင်ဂျင်နီယာမှူး ဦးကျော်ဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို ကမ်းမဲဖောက်၍ မိတ္ထီလာခရိုင် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးမွန်းအောင်က ရမည်းသင်းခရိုင် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးခင်မောင်ဝင်းတို့က ပေးအပ်ခဲ့သည်။

သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း အင်ဂျင်နီယာမှူး ဦးကျော်ဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို ကမ်းမဲဖောက်၍ မိတ္ထီလာခရိုင် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးမွန်းအောင်က ရမည်းသင်းခရိုင် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးခင်မောင်ဝင်းတို့က ပေးအပ်ခဲ့သည်။

သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း အင်ဂျင်နီယာမှူး ဦးကျော်ဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို ကမ်းမဲဖောက်၍ မိတ္ထီလာခရိုင် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးမွန်းအောင်က ရမည်းသင်းခရိုင် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးခင်မောင်ဝင်းတို့က ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းခွင်စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးသင်တန်း (၂/ ၂၀၁၄) ကို ဩဂုတ် ၂၉ ရက်မှ ဩဂုတ် ၃၁ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့ပြီး မိတ္ထီလာ၊ မလိုင်၊ ဝမ်းတွင်း၊ သာစည်၊ ရမည်းသင်း၊ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်များမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းများတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် ဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း ၇၄ ဦးတက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)

## မြို့နယ်သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

မြစ်ကြီးနား၊ စက်တင်ဘာ ၂

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားခရိုင် အင်ဂျန်းယန်မြို့ အ. ထ. ကကျောင်းတွင် လာရောက်ပညာသင်ကြားနေသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန်၊ ဒေသခံပြည်သူများ ဆက်သွယ်သွားလာမှုလွယ်ကူစေရန်နှင့် မြို့နယ်သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဩဂုတ် ၂၃ ရက်နံနက် ၈ နာရီတွင် အင်ဂျန်းယန်မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာပြည်သူများ ပူးပေါင်းကာ အင်ဂျန်းယန်မြို့အဝင်နှင့် အင်လောက်ယန်ကျေးရွာကြား လမ်းဘေးဝဲယာ သစ်ပင်နှင့် ချွံနွယ်ပိတ်ပေါင်းများကို စုပေါင်းခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခဲ့ကြသည်။

မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

## ရန်ကုန်ဆန်လှူအသင်းကြီး(၈၈)ကြိမ်မြောက်ဆရာတော်ကြီးများဂုဏ်ပြုပူဇော်ပွဲနှင့် အလှူရှင်များအားဂုဏ်ပြုလွှာပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန်၊ စက်တင်ဘာ ၂

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ အထက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်း ဈေးကြီးရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၈၉) ပရိယတ္တိ သာသနာ့ဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်ဆန်လှူအသင်းကြီးမှ ကြီးမှူးလျက် (၈၈) ကြိမ်မြောက် အကျိုးတော်ဆောင် ဓမ္မကထိကဆရာတော် အရှင် သူမြတ်တို့ကို ချီးကျူးဂုဏ်ပြုပူဇော်ပွဲနှင့် အာစိန္တကံ ငွေပဒေသာပင်စိုက်ထူထားကြသော အလှူရှင်များအား အထက်ပါအသင်းကြီး အမှုဆောင်အဖွဲ့မှ တစ်ဦးချင်းပေးအပ်ချီးမြှင့်ပွဲကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၃၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အထက်ပါနေရာဌာန၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စာရ ဆရာတော်ကြီးထံမှ ငါးပါးသီးလဲသံယူဆောင်တည်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ နာယကကြီး ဦးထွန်းငွေမှ 'ဂုဏ်ထူး၊ ပူဇော်မှု၊ ဝိသုဒ္ဓိ' ပုဒ်စုံစာတို့ကို ဖတ်ကြားပူဇော်ခြင်း၊ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင် ဦးလင်းထိန်က အောင်ခြင်းမင်္ဂလာအောင်ဩဘာစာတမ်းကို ဖတ်ကြားပူဇော်ခြင်း အခမ်းအနားကြွ ရောက်လာကြသည့် ကထိကဆရာတော်ကြီးများအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းမျိုးစုံတို့ကို တာဝန်ရှိသူများက ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ယင်းနောက် အကျိုးတော်ဆောင်ချုပ် ဦးစိန်မြို့က သာသနာရေးဆိုင်ရာ လျှောက်ထားလွှာကို ဖတ်ကြားလျှောက်တင်ခြင်း၊ ဓမ္မကထိကဆရာတော်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဩဝါဒါစရိယဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တနန္ဒသာဘိဝံသ၊ (စ. အ) ဓမ္မာစရိယ၊ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတနှင့် ဩဝါဒဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိသုတ၊ (အဂ္ဂ

မဟာပဏ္ဍိတ၊ ဓမ္မကထိက၊ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ၊ သာသနဓဇဓမ္မာစရိယ၊ ဆရာတော်အရှင် သူမြတ်တို့က ဩဝါဒကထာများ ချီးမြှင့်ပေးခြင်းအပြင် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တရာဇိန္ဒ (ရွှေတောင်)၊ သာသနဓဇဓမ္မာစရိယနာယကဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာတရားတော်ခံယူ၍ ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြသည်။

ရန်ကုန်ဆန်လှူအသင်းကြီး (၈၈) ကြိမ်မြောက် ဓမ္မကထိကဆရာတော်ကြီးများအား ချီးကျူးဂုဏ်ပြုပူဇော်ပွဲ၊ အာစိန္တကံငွေပဒေသာပင်စိုက်ထူထားသော အလှူရှင်များ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ပွဲကို ဗုဒ္ဓသာသနံ စိရိတိဂ္ဂတု သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုပြီးနောက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ဧည့်သည်များအား အကျွေးအမွေးများဖြင့် ဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်ယဉ်ဦး(၈၈)

## မိုဘိုင်းစာကြည့်တိုက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ဘုတ်မြင်း၊ စက်တင်ဘာ ၂

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကော့သောင်းခရိုင်၊ ဘုတ်မြင်းမြို့နယ် ပြန်/ဆက် ဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများသည် မိုဘိုင်းစာကြည့်တိုက်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းအား ဩဂုတ် ၂၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၌ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ အများပြည်သူများလေ့လာဖတ်ရှုနိုင်ကြစေရန် ခင်းကျင်းပြသပေးခြင်း၊ ငှားရမ်းပေးခြင်းလုပ်ငန်းများအား လစဉ် ၁၅ ရက် တစ်ကြိမ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ဘုတ်မြင်း(မြန်/ဆက်)

**အမွေဆက်ခံရန် သက်သေခံလက်မှတ်ရစေခြင်းငှာ လျှောက်ထားကြောင်း အကြောင်းကြားစာ (အမွေဆက်ခံရန် သက်သေခံလက်မှတ်စာ အက်ဥပဒေပုဒ်မ-၃၇၃)**

**ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး၌**

**၂၀၁၄ခုနှစ်၊ တရားမအထွေထွေမှုအမှတ်-၁၈၈**

ကွယ်လွန်သူ ဦးသာဟန်၌ ကျန်ရှိရစ်သော ပစ္စည်းအကြောင်း ဧါခင်သန်း လျှောက်သူ

ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်န်းကျွန်းမြို့နယ်၊ သုဝဏ္ဏ၊ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ ခွန်နီ(၁)လမ်း၊ အမှတ်-၈၁ နေ ဧါခင်သန်းက ကွယ်လွန်သူ ဦးသာဟန် ၏တရားဝင်ဇနီးဖြစ်သည် ဟူ၍ ၎င်းကွယ်လွန်သူ ဦးသာဟန်မှာ ကျန်ရှိရစ်သော ပစ္စည်းပိုင်နက် ရရန်ရှိသော ကြွေးမြီများကို ကောက်ခံရန် အမွေဆက်ခံရန် သက်သေခံလက်မှတ်စာ အက်ဥပဒေ အရ လက်မှတ်စာရလိုကြောင်း ဤရုံး၌ လျှောက်ထားချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ ထိုသို့သော လျှောက်ထားကြောင်းကို အများလူတို့ သိကြားစေခြင်းငှာ ကြော်ငြာသည်မှာ ၎င်း ကွယ်လွန်သူ ဦးသာဟန်မှာ ကျန်ရှိရစ်သော ပစ္စည်းများအပေါ်၌ ရရန်ရှိသူ လူဟူ သမှုတို့သည် ဤရုံးသို့ ၂၀၀၄ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက် ၁၀ နာရီတွင် လာရောက်ကြရမည်။ ၎င်းနေ့ရက်တွင် လျှောက်သူ ဧါခင်သန်း၏လျှောက်ချက်ကို နှာကြား၍ လက်မှတ်ရသင့်၊ မရသင့်သည့်အကြောင်းကို စီရင်ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၂၆)ရက် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ် ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(နင်းသိတာ)  
ခရိုင်တရားသူကြီး

**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**

ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၂)ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၃၈)၊ မြေ ကွက်တည်နေရာအမှတ်(၄၃၈)၊ ၃၂ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း၊ ဦးလှိုင်(AG-၂၃၉၅၅၇) အမည် ပေါက် မြို့/အိုး ပါမစ်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးလှိုင်ထံမှ အရောင်းအဝယ် စာချုပ်အဆင့်ဆင့်ဖြင့် ဧါ ငွေးငွေဝမ်း(၁၂/၂၀၀၇)၀၁၇၆၇၁၀ ဝယ်ယူပြီး ပါမစ်မူရင်းတင်ပြတာ နှစ်(၆၀)မြေငှားစာချုပ် ဝန်သစ်လျှောက်ထားလာရာ (၇)ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

စာအုပ်စာပေ လှူမိတ်ဆွေ









# ဒုတိယသမ္မတ ဦးဉာဏ်ထွန်း ဆူမိတိုမို မိဆူအီ ဘဏ်လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဉာဏ်ထွန်းသည် ဂျပန်နိုင်ငံ ဆူမိတိုမို မိဆူအီ ဘဏ်လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အမှုဆောင် အရာရှိချုပ် Mr. Takeshi Kunibe ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန် ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာဝု)

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယသမ္မတနှင့်အတူ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်၊ ဒေါက်တာ စန်းလွင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆက်အောင် တို့ တက်ရောက်ကြသည်။

ထိုသို့ တွေ့ဆုံပွဲ၌ နှစ်နိုင်ငံပုဂ္ဂလိကဘဏ်များအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေး၊ အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ငွေကြေးအရင်း အနှီးထူထောင်ပေးရေး၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ဆောင်ပေးရေး၊ ချေးငွေ အာမခံစနစ်ထူထောင်ရေးနှင့် မြန်မာ့ဘဏ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးသင်တန်းများ၊ ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။

(သတင်းစဉ်)



အာဆီယံ ယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲအတွက် မြန်မာယူ-၁၉ အသင်း လေ့ကျင့်နေစဉ်။

## မြန်မာအသင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် အာဆီယံ ယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲ စက်တင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၁၃ ရက်အထိ ကျင်းပမည်

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ - ရှိင်းထက်ဇော်

အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် (AFF) က ကြီးမှူး ကျင်းပမည့် အာဆီယံ ယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၁၃ ရက်အထိ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟနွိုင်းမြို့၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲကို မြန်မာ အသင်းအပါအဝင် အသင်းခြောက်သင်းဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် မည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၄ သို့ ၀

## အာရှကာယပလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှုပြိုင်ပွဲ မြန်မာ ရွှေ ၁၊ ကြေး ၁ ရရှိ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂

မကာအို၌ ဩဂုတ် ၂၆ ရက်မှ စက်တင်ဘာ ၁ ရက် အထိ ကျင်းပခဲ့သော (၄၈)ကြိမ်မြောက် အာရှကာယပလ နှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှုပြိုင်ပွဲကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် မြန်မာအားကစားသုံးဦးပါဝင်သည့်အဖွဲ့သည် ရွှေတံဆိပ် တစ်ခု၊ ကြေးတံဆိပ်တစ်ခုရရှိကာ ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ယနေ့ညပိုင်းတွင် ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ သည်။ (အောက်ပုံ)

ယင်းအောင်ပွဲနှင့်အတူ ပြန်လာသော အားကစား အဖွဲ့အား ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် မြန်မာ

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ - ငွှေးအောင်(ကြေးမုံ)

နိုင်ငံကာယကြံ့ခိုင်မှု အားကစားအဖွဲ့ချုပ် (M.B.P.F) တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုကြသည်။ ကာယပလပြိုင်ပွဲ ၆၀ ကိုလိုတန်းပြိုင်ပွဲ၌ ရွှေတံဆိပ်ဆုဆွတ်ခဲ့သော ထွန်းမင်းက “ကျွန်တော်ရွှေ တံဆိပ်ဆုရခဲ့တာ အရမ်းပျော်ပါတယ်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ် ပြိုင်ပွဲမှာ ဒုတိယဆုရခဲ့ပြီး ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲမှာ လည်း ဒုတိယဆုပဲ ရခဲ့တော့ အခုပြိုင်ပွဲမှာ ရွှေတံဆိပ်ကို ရချင်ခဲ့တယ်။ အဲဒီ စိတ်နဲ့ပဲ ကြိုးစားခဲ့တာပါ။ လေ့ကျင့်ချိန် တစ်လခွဲအတွင်းမှာ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၆ သို့ ၀



## ယနေ့ မာတိကာ

မိနစ် ၃၀ အတွင်း သိရှိနိုင်သော အီဘိုလာရောဂါ စမ်းသပ်မှု နည်းပညာသစ် ဂျပန်မိတ်ဆက်

နိုင်ငံတကာ - စာ >> ၅

ပွင့်သောပန်းတိုင်းလန်း၍ လန်းသောပန်းတိုင်း မွှေးပါစေ

ဆောင်းပါး - စာ >> ၆

နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့၏ ဈေးအကြီးဆုံး ကစားသမား ၁၀ ဦး

အားကစား - စာ >> ၁၃

Quality Writing Instruments Since 1918

**PILOT**

WYTCARD BOARD MASTER

PILOT & WYTCARD MARKER (၂)ခုနှင့် (၂)ခုတို့အပေါ်

အဆိုပါ ကျွန်ုပ်တို့၏ ကျွမ်းကျင်မှုများကို အသုံးပြုပါ။

ကျွန်ုပ်တို့၏ ကျွမ်းကျင်မှုများကို အသုံးပြုပါ။

ကျွန်ုပ်တို့၏ ကျွမ်းကျင်မှုများကို အသုံးပြုပါ။

**ESTI** UNIVERSITY

**OCTOBER INTAKE!**

**BE** Bachelor of Engineering  
Civil & Architectural Engineering  
Electronic Engineering

**BBA** Bachelor of Business Administration  
Management  
Finance and Banking

**MBA / MFS / MEd**  
Master of Business Administration  
Master of Financial Services  
Master of Education

MBA, MFS, MEd နှင့် BBA သို့မဟုတ် The Open University of Hong Kong (OUHK) မှ နှစ်နှစ်ဖြင့် သင်ကြားပို့ချသည်။  
BE သို့မဟုတ် ဆိုင်းသစ် နှစ်နှစ်ဖြင့် သင်ကြားပို့ချသည်။ နှစ်နှစ်အထိ သင်ကြားပို့ချနိုင်သော သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်ချိန်များကို ပညာသင်ကြားပို့ချသည်။ ပညာသင်ဆောင်ရွက်ချိန်များပါရှိပါသည်။

Application Deadline: 29<sup>th</sup> Sept, 2014

Building-18, MCT Park, Hlaing Campus, Yangon. TEL: 377988, 507151/52, 09234084451, 0931702298, 09420234872



ADVERTISEMENT

ခေတ်စေ့ဆောင်

စာမျက်နှာစာရင်း... စာမျက်နှာစာရင်း... (Contact info)

ရွှေပြည်ဟိန်း ကုသိုလ်ဖြစ် ဆေးရုံ ဆက်စတင်တာဝန် ၂၀-၂၁ (၃၉)ကြိမ်မြောက် ဗျက်ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေရေးသင်တန်းများ ပို့ချသည့်အခါ... (Details of training course)

City & Guilds Level (3) Engineering Diploma... Engineering Health & Safety, Engineering Maths, Engineering Science, Engineering Drawing... (Engineering diploma advertisement)

စန်ထရစ်ဆုတ်လုပ်မှုသည်... Project Engineer, Senior Engineer, Architect, Q.C./Q.S. Engineer, Chief Surveyor/Surveyor, Admin/HR Manager, Site Manager, Chief Accountant, Auditor, Sales & Marketing Manager / Supervisor, Supervisor (Admin/HR), Store Manager, Store Keeper, Tower Crane Operator, Pump Operator... (Job advertisement for various engineering and management roles)

ပိုင်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၆၁)(သီဟတပ်ပွဲ)၏ (၃၃)နှစ်မြောက် ကျောင်းဆင်းနှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား ဖိတ်ကြားလွှာ... (Invitation for 33rd anniversary of a school)

Table with 4 columns: Job Title, Salary Range, Location, and Contact Info. Includes roles like Project Engineer, Architect, Q.C./Q.S. Engineer, etc.

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်... ရန်ကုန်မြို့၊ ဒေါပုံမြို့နယ်... (Text regarding a project or contract in Yangon)

သစ်သစ်၏ ဝမ်းပျော့ပေး... (Advertisement for 'New New's' medicine)



မိဂဒါရန် ခြေမြတ်ဆင့် ထွန်းလင်းသာသနာ ရှည်ကြာတည်တံ့စေရန် ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်

ထိုက်၊ ထိုက်၊ ထိုက်... မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်... မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်...

● ခမ္မ (၁) တစ်ခုလုံး - ၁၅,၀၀၀/- ● ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ - ၂၀,၀၀၀/- ● ၂၅ ဝေ x ၀၅ ဝေ အခန်းတစ်ခန်း - US\$ ၅,၄၀၀

- မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်... မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်... မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်...

MINN KYAN SITT Travels & Tours
ရွှေလင်းကြေး သို့မဟုတ် ဝေလင်းကြေး ဝေလင်းကြေး
မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်...

အများသိစေရန် ကြေညာချက်
မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်... မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်...

Coca Suki Restaurant
ထိုင်မြန် လည်ပွန် လှုပ်ခြင်း ဘာထူးဘာစိဘစဉ် အဖြစ်
(၃-၉-၂၀၀၄) ရက်မနေ့မှ (၉-၉-၂၀၀၄) ရက်နေ့အတွင်း
One for One free
(Suki (ဆူကီ) for you) (ဆူကီ အစ်ကို ဝယ်)

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်... မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်...

နစ်နီးသဘောတူ ဝေလင်းကြေး သို့မဟုတ် ဝေလင်းကြေး
မိဂဒါရန် (MIGADAR) ဓမ္မရာမိကပညာရိပ်သာ တည်ဆောက်ကြပါမိန့်...





# အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဒု-ဥက္ကဋ္ဌဦးသိန်းဟန်(Tokyo Pipe Co.,Ltd)၏ ၂၃-၈-၂၀၁၄ရက်(စနေနေ့)တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည့် နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု အရည်အသွေးစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (ISO 9001:2008)လက်မှတ်ရရှိခြင်းအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း။

**ဗဟို အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့**  
**မြန်မာနိုင်ငံဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ**  
**လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း**

ကျွန်ုပ်တို့သည် အောက်ဖော်ပြပါ အဖွဲ့ဝင်များ၏ အသင်းဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်အသိအမှတ်ပြု အရည်အသွေးစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (ISO 9001:2008) လက်မှတ်ရရှိခဲ့ပါသည်။

**မြန်မာ့စွယ်စုံကျမ်း**  
အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်အသိအမှတ်ပြု အရည်အသွေးစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (ISO 9001:2008) လက်မှတ်ရရှိခဲ့ပါသည်။

**Section A : 6-9-2014**  
**Section B : 9-9-2014**

**အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့**  
အဖွဲ့ဝင်(၆၀၀)၊ အဖွဲ့ဝင်(၁၅)၊ ၅၂-လမ်း(အထက်)၊  
နိုင်ငံတော်အသိအမှတ်ပြု အရည်အသွေးစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (ISO 9001:2008) လက်မှတ်ရရှိခဲ့ပါသည်။

**မြေကွက်ဝယ်လိုသည်**  
အရပ်ရပ်နှင့် အကျွန်းပိုင်း  
အိမ်ကမ်း  
မြေကွက်များဝယ်လိုသည်  
09 250644566  
09 255781353

**မြေကွက်ဝယ်လိုသည်**  
အရပ်ရပ်နှင့် အကျွန်းပိုင်း  
အိမ်ကမ်း  
မြေကွက်များဝယ်လိုသည်  
09 250644566  
09 255781353

**ဒိုင်ယာရီ ဒေါက်တာကျော်တင့်**  
အထူးပြု ဝမ်းဗိုက်ရောဂါ၊ အစာအာဟာရ၊ အဆုတ်ရောဂါ၊ အရေပြားရောဂါ၊ အမျိုးသမီးရောဂါ၊ အကယ်ဒမီ၊ အစာအာဟာရ၊ အဆုတ်ရောဂါ၊ အရေပြားရောဂါ၊ အမျိုးသမီးရောဂါ၊ အကယ်ဒမီ၊ အစာအာဟာရ၊ အဆုတ်ရောဂါ၊ အရေပြားရောဂါ၊ အမျိုးသမီးရောဂါ၊ အကယ်ဒမီ

**တက်**  
**ENGLISH**  
Great Wall  
09 48 380 883

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းအသိပေးရန်ကြေညာချက်**  
ကျွန်ုပ်တို့သည် အောက်ဖော်ပြပါ အဖွဲ့ဝင်များ၏ အသင်းဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်အသိအမှတ်ပြု အရည်အသွေးစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (ISO 9001:2008) လက်မှတ်ရရှိခဲ့ပါသည်။

**ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
ရန်ကင်းမြို့၊ အမှတ်(၂၄၂) အောင်သီရိလမ်း၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်၊ ဒေါ်မြမြနယ်ဟ  
ဒေါ်တွင်သည် မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၁၅) ဧရိယာပေ(၂၅x၅၀)  
အကျယ်အဝန်းရှိ နှစ်(၆၀)ရက်အတွင်း ဒေါ်ခင်လေး(၆/မအရ(နိုင်)၀၁၀၀၀၉၉၉ ဦးဝင်းနိုင်  
[၁၂/အမ(နိုင်)၀၁၀၀၀၉၉] အမည်ပေါက်ဖြစ်ပါသည်။ အမည်ပေါက်ထံမှ အထက်ဖော်ပြပါ  
မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို အရပ်ကတိ  
စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ဆိုင်သူ ဦးဝင်းထွန်း(၁၂/အမ(နိုင်)၀၁၀၀၀၉၉] ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့အိမ်ထောင်စုက  
အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့်စာချုပ်အတိုင်းအတိုင်းအတိုင်း အရပ်ကတိ  
ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်ပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း  
အထောက်အထားခိုင်လုံစွာဖြင့် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-**  
ဦးလှဝေ(စဉ်-၇၁၂၄) ဒေါ်ဘိဘိသိန်း(ခ)ဒေါ်ဘေဘီ (စဉ်-၈၇၉၁) ဒေါ်ဖိုးဖြိုးဖြိုး(စဉ်-၂၉၈၁၂)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ အထက်တန်းရှေ့နေ  
အမှတ်-၆၀၊ ဒုတိယထပ်၊ မဟာဓမ္မလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
ဖုန်း-၀၉-၇၃၁၀၅၄၄၄၊ ၀၉-၇၃၂၀၃၂၆၀၊ ၀၉-၄၃၁၀၅၄၄၂

**မြေကွက်ဝယ်လိုသည်**  
အရပ်ရပ်နှင့် အကျွန်းပိုင်း  
အိမ်ကမ်း  
မြေကွက်များဝယ်လိုသည်  
09 250644566  
09 255781353

**micho...**

**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**  
ကျွန်ုပ်တို့သည် အောက်ဖော်ပြပါ အဖွဲ့ဝင်များ၏ အသင်းဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်အသိအမှတ်ပြု အရည်အသွေးစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (ISO 9001:2008) လက်မှတ်ရရှိခဲ့ပါသည်။

**ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
ရန်ကင်းမြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ဝမ်း(၂)လမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်  
(၅၅၄) ဦးဖိုးအေး ဝန်အမည်ပေါက်ပြီး ဒေါ်ဥမ္မာချို[၁၂/ဥကမ(နိုင်)၀၉၃၂၇၄]မှ  
ပေ(၁၅x၆၀)ပိုင်ဆိုင်ပြီး ကျွန်ုပ်တို့အိမ်ထောင်စုမှ ဝယ်ယူရန်အတွက် အရပ်ကတိ  
ကန်ကွက်လိုပါက ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံ(၇)ရက်အတွင်း  
လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်မည့်သူမရှိပါက  
အပြီးအပိုင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်  
သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-**  
ဒေါ်သင်းသီရိ(LL.B) ဒေါ်ငြိမ်းသူသူကျော်(LL.B)  
(စဉ်-၉၄၃၀) (စဉ်-၄၁၀၀၄)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ  
အမှတ်(၈၃၇) ကျောက်သူ(၂၃)လမ်း၊ ၉-ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊  
Ph:09-5048860, 09-448000245

**မြေကွက်ဝယ်လိုသည်**  
အရပ်ရပ်နှင့် အကျွန်းပိုင်း  
အိမ်ကမ်း  
မြေကွက်များဝယ်လိုသည်  
09 250644566  
09 255781353

**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**  
လွိုင်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်  
၂၀/က+ခ မြေကွက်အမှတ် ၆၇၂ မြေကွက်  
တည်နေရာအမှတ် ၉၃၊ မာလာမြိုင်-၃လမ်း၊  
၁၆-ရပ်ကွက်၊ (ဒေါ်ဘေဘီ)အမည်ပေါက်  
နှစ်(၆၀)ရက်အတွင်း ဒေါ်ခင်လေး(၆/မအရ(နိုင်)၀၁၀၀၀၉၉ ဦးဝင်းနိုင်  
[၁၂/အမ(နိုင်)၀၁၀၀၀၉၉] အမည်ပေါက်ဖြစ်ပါသည်။ အမည်ပေါက်ထံမှ အထက်ဖော်ပြပါ  
မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို အရပ်ကတိ  
စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ဆိုင်သူ ဦးဝင်းထွန်း(၁၂/အမ(နိုင်)၀၁၀၀၀၉၉] ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့အိမ်ထောင်စုက  
အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့်စာချုပ်အတိုင်းအတိုင်းအတိုင်း အရပ်ကတိ  
ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်ပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း  
အထောက်အထားခိုင်လုံစွာဖြင့် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

**မြေကွက်ဝယ်လိုသည်**  
အရပ်ရပ်နှင့် အကျွန်းပိုင်း  
အိမ်ကမ်း  
မြေကွက်များဝယ်လိုသည်  
09 250644566  
09 255781353

**မြေကွက်ဝယ်လိုသည်**  
အရပ်ရပ်နှင့် အကျွန်းပိုင်း  
အိမ်ကမ်း  
မြေကွက်များဝယ်လိုသည်  
09 250644566  
09 255781353







ADVERTISEMENT



**NOKIA 108**  
 PREMIUM KEYPAD PHONE  
 FOR MYANMAR

- Myanmar font ထပ်ပေါ်တင်ပြနိုင်ခြင်း
- MP3 player ဖန်တိုခြင်း
- ကင်ဆရာဖန်တိုခြင်း
- သက်တမန်သက်တမ်းကြာရှည်ခြင်း
- လိုင်းဆွဲသောစကောပ်ခြင်း
- Dual Sim (GSM)
- Bluetooth ဆက်သွယ်နိုင်ခြင်း
- 1 Year Official Warranty
- Free 4GB Micro SD Card!

<https://www.facebook.com/nokiamyanmar>

Nokia Showroom & Service Center: TDA, Shwe Doh Tang Road, Bahan Township, Yangon. PH No: 09 31873054 (Retail), 09 42143000 (Wholesale)  
 Official Nokia Phones available at the following major shops in Myanmar: Yangon: Jaymar, Elite, KMD, Orbit, e-city, Mobile mother, Pathwin, Sun Mobile, Maha Mobile, Pway Win Power, NSM, Fivo Mobile. Tharyawady: ITI, Zee Mobile. Bago: 342 Mobile. Myeik: Elite. Dawei: Elite, DCRM. PHA An: Treasure Net, Elite, Zehiti. Mawlamyine: Mobile Zone, KMD, Elite, Shwe Phone Mon. Taungtha: Tao Kabir, Elite, Mobile House. Nay Pyi Daw: Elite, KMD, e-city. Mafikla: KMD. Mandalay: KMD, e-city, YK, Pink. Lashio: Orbit. Magway: Orbit, KMD. Lashio: KMD. Myittha: Elite. Taunggyi: Elite.

**HONDA | NCX**

**DYNAMIC SPORT**

**1000**

**၁၀၀% အာမခံချက်**  
 အဆင့်မြင့် အာမခံချက်  
 အဆင့်မြင့် အာမခံချက်  
 အဆင့်မြင့် အာမခံချက်

**၁၀၀% အဆင့်မြင့်**  
 အဆင့်မြင့် အာမခံချက်  
 အဆင့်မြင့် အာမခံချက်

**၁၀၀% အဆင့်မြင့်**  
 အဆင့်မြင့် အာမခံချက်  
 အဆင့်မြင့် အာမခံချက်

**ဘဝရာနှုန်းပြည့်စွမ်းအား**  
**၉၉၀,၀၀၀ - ၁၂၅၀**

**မိုးရာသီ ရုတ်တရက် အာဟာရရွေးချယ်ချက်**  
 နေရာ ၂၀၀၀ နှင့် ၂၅၀၀ နေရာရှိ  
 အဆင့်မြင့် အာမခံချက်  
 အဆင့်မြင့် အာမခံချက်

**HONDA NCX MYANMAR** သိမ်းပိုက်မှု - မိုးရာသီ (ဘဝ) ရွေးချယ်မှု အာဟာရ ၂၅၀၀ နေရာ - မိုးရာသီ (ဘဝ) ရွေးချယ်မှု အာဟာရ ၂၅၀၀ နေရာ  
 - အဆင့်မြင့် မိုးရာသီ (ဘဝ) ရွေးချယ်မှု အာဟာရ ၂၅၀၀ နေရာ - မိုးရာသီ (ဘဝ) ရွေးချယ်မှု အာဟာရ ၂၅၀၀ နေရာ



**MORES MYANMAR** "သီတင်းကျွတ်ပရိတ်များ" **ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၉၅၅၅၅၅၅**

၁။ မြန်မာတံဆိပ် - ဝတ္ထုများ	၆။ များ ။ ကိုရီးယား-သီတင်း-ပျော်ရွှင်ရေးများ	၁၁။ များ ။
၂။ မြန်မာတံဆိပ် - ပုံနှိပ်	၇။ များ ။ ဂျပန်-တိုက်ပျော်ရွှင်ရေးများ	၁၂။ များ ။
၃။ မြန်မာတံဆိပ် - ဝတ္ထုများ	၈။ များ ။ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်း - မဟာသံတိုင်း - ပျော်ရွှင်ရေးများ	၁၃။ များ ။
၄။ မြန်မာတံဆိပ် - ဝတ္ထုများ	၉။ များ ။ မြန်မာတံဆိပ် - မဟာသံ - မြန်မာတံဆိပ်	၁၄။ များ ။
၅။ မြန်မာတံဆိပ် - ဝတ္ထုများ	၁၀။ များ ။ မြန်မာတံဆိပ် - ကမ်းခြေပရိတ်များ	၁၅။ များ ။

ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၉၅၅၅၅၅၅ ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၉၅၅၅၅၅၅ ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၉၅၅၅၅၅၅

**သဘောရွက်** **ကင်ဆာရောဂါအကြောင်း**

ကိုဦး (သတ္တဝေခေ)

ဤစာအုပ်တွင် . . . . .

- ✓ သဘောရွက်ရွက်၏ အကျိုးသက်သာချက်
- ✓ ကင်ဆာရောဂါရောဂါ၏ အကြောင်းအရာ
- ✓ ကင်ဆာရောဂါရောဂါ၏ အကြောင်းအရာ

✓ သဘောရွက်ရွက်၏ ကင်ဆာရောဂါရောဂါအကြောင်းအရာ

✓ ကင်ဆာရောဂါရောဂါ၏ အကြောင်းအရာ

**Teak Villa** မုတ်တုံရာသီ အထူးဈေးနှုန်းပွဲတော်  
6.09.2014 - 9.09.2014

10% to 50% Discount

Doors, Windows, Flooring  
Indoor & Outdoor Furniture

အထူးမြင့်မတ်ပစ္စည်းများဖြင့် ခေါင်းစုံ  
ပြုလုပ်ထားသော အထူးမြင့်မတ်  
(Export Quality) ပစ္စည်းများကို  
အထူးမြင့်မတ်ပစ္စည်းများဖြင့်

No.37(B), Kabar Aye Pagoda Rd, Yangon T3. Open Daily 9 a.m to 5 p.m  
Contact Us: 09 8133478, 73078034, 250388538  
Email: teakvillayangon@gmail.com, ba1@yangon.net.mm

WELCOME TO ALL

**Master Tech**

ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၃၃၃၃၃၃၃၃

ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၃၃၃၃၃၃၃၃

ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၃၃၃၃၃၃၃၃

ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၃၃၃၃၃၃၃၃

သစ်တောနဲ့သစ်ပင် ချစ်ခင်တဲ့လူမျိုး သစ်ပင်ကိုနှစ်စဉ်စိုက် ရွှေတိုက်ကိုစိုး

**Enjoy Together ... Enjoy Forever!**

rainy season  
with lucky car  
30 Aug - 19 Oct

Buy 30,000ks  
Get your lucky number

BRAND NEW MITSUBISHI ASX (RVR) & Other Precious Prize

Supported by  
MITSUBISHI MOTORS  
SGS Motor Services Ltd

www.junctioncentregroup.com  
www.facebook.com/junctionshoppingcentre

**Junction**





# THE ILLUSTRA AT PHO SEIN

အတက်အထွက် အဆင့်မြင့် ခရီးစဉ်အဖြစ်

ရည်ရွယ်ချက် အရပ်ရပ်ကို ချဲ့ထွင်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အဆင့်မြင့် အိမ်ထောင်  
အဖြစ် The Illustra ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး  
အဆင့်မြင့် အိမ်ထောင်အဖြစ် အဆင့်မြင့်  
အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့် အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့်  
အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့် အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့်  
အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့် အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့်



ပိုင်ဆိုင်မှုအမျိုးအစား  
အိမ်ထောင်အဖြစ် အဆင့်မြင့် အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့်

အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့်  
အဆင့်မြင့် အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့်  
အဆင့်မြင့် အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့်

အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့်  
အဆင့်မြင့် အဆင့်မြင့်အဖြစ် အဆင့်မြင့်

